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Labod ne bo ostal samo prš znamki Ella Vivzldi: 

Leta 1996 bodo prodajo lastne 
konfekci je povečali r a 5Q-o3Q% 

Zmanjšujejo kooperacijsko šivanje za izvoz, povečujejo prodajo lastnih izdelkov ter ob nadaljnjem razvoju 
dosedanjega programa bluz in srajc snujejo lastno proizvodnjo vrhnjih oblačil 

Novo mesto, 13. septembra 
- "Cenovna in profitna raz
merja na tržišču se spreminja
jo in t. i. Lohn posli se sloven
skim konfekcionarjem več ne 
izplačajo. Zato se je tudi novo
meški Labod lotil spreminja
nja razmerij in lanski delež 65 
% Lohn posla skuša čim bolj 
zmanjšati. To so lahko dosegli 
z uvajanjem lastnega znanja 
in s spreminjanjem progra
mov. 

Glavni direktor Laboda, An
drej Kirm, se je na današnji ti

skovni konferenci pohvalil kar z 
nekaj dosežki svojega kolektiva. 
Podjetje, ki je bilo doslej v veliki 
meri znano po srajcah in bluzah, 
je že lani za 20 % povečalo pro
dajo t.i. težje konfekcije. Lotili so 
se kreiranja in izdelave ženskih 
kostimov, moških oblek in špor
tnih oblačil. Izdelki so plod zna
nja in ustvarjalnosti njihove las-
fae kreatorske ekipe in za zače
tek so jih kupcem ponudili pod 
blagovno znamko Ella Vivaldi. 
Zavedajo se, da to, kar so doslej 
storili, ni dovolj in da morajo na 

Gostitelji v Labodu so novinarjem predstavili delovanje (očitno) 
svojega ponosa: procesnega računalnika, na katerega vnašajo 
podatke o krojih in kjer na koncu postopka laser izrezuje krojne 
šablone. Vse več je pri tem modnih kreacij domače ekipe. 
Direktor Andrej Kirm: "V zadnjem letu smo zmanjšali obseg 
dela v industrijski kooperaciji (Lohn) za okrog 10 %, kar je 
videti malo, a sploh ni lahko, saj to pomeni, da smo morali 
delež prodaje lastne proizvodnje na tržišču za toliko povečati." 

Poltinale Mss Slovenije 
Miss diskoteke Pacifik -

Teja Boškin 
Leskovec pri 

Krškem, 15. 
septembra - V 
diskoteki Paci
fik so minuli 
petek pripravili 
že tretji polfi-
nalni izbor za 
miss Slovenije. 
Iz polfinala v 
diskoteki Paci
fik smo že dva
krat dobili tudi 
miss Slovenije. 
Prvič, leta '93, 
je bila to Metka 
Albreht, ki si
cer ni osvojila 
naslova miss 
diskoteke Pa
cifik, kasneje 
pa je v final
nem izboru 
zmagala. Lani 
pa je naslov 
miss Pacifik 
pripadel Janji 
Zupan, ki je kasneje na Čatežu osvojila naslov miss Slovenije. 
Bomo videli, če bo tudi katera letošnjih polfinalistk postala miss 
Slovenije. 
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tako začrtani poti vztrajati, zato 
pripravljajo še druge blagovne 
znamke, njihovi modni kreatorji 
pa za sezono ali dve vnaprej 
snujejo kolekcije novih modnih 
oblačil. Labodova ciljna skupina 
odjemalcev so sodobne poslov
ne ženske, oblačila so mlados
tna in nikakor niso namenjena 
samo poslovnemu življenju, niti 
samo ženskam. Vmes se najde 

marši kaj primernega tudi za 
šport in proste urice, materiali 
in tehnoilogije so novi, polister 
je tako obdelan, da je primeren 
za nošenje, linije oblačil pa so 
oprijete. Ramenskih vložkov 
skoraj ni več ali pa so zelo stanj
šani. Niso si jih namreč upali 
povsem opustiti, ker jih stranke 
želijo. (Ika) 

SO-letniea image in vrnitve izgnancev 

Spominska proslava 
na gradu Rajhenburg 

Društvo izgnancev Slovenije in Skupnost borcev in 
aktivistov Kozjanskega so skupaj pripravili spomin
sko proslavo v počastitev zmage in srečne vrnitve 

izgnancev 1941-45 na svoje domove 

Brestanica, 17. septembra -
Na gradu Rajhenburg se je v 
počastitev zmage v drugi sve
tovni vojni in srečne vrnitve iz
gnancev zbralo okrog pet ti
soč ljudi. Mnogi med njimi so 
pred štiriinpetdesetimi leti v 
izgnanstvo odšli ravno iz Bre
stanice, zato so bili spomini 
na tisti čas še toliko bolj izra
ziti in boleči. Tudi potek same 
proslave je precej spominjal 
na tiste dni... 

Izgnanci kot žrtve vojnega na
silja zahtevajo popravo petdese
tletne krivice, ko jim bivša, pa 
do sedaj tudi sedanja država, ni
kakor nista hoteli priznati tega 
statusa, statusa žrtve. Tokrat so 
se na brestaniškem gradu zbrali 
mnogi, ki so svoje zahteve pou
darjali naglas, češ da je že veliko 

več kot polovica izgnancev 
medtem pomrla. Bo Državni 
zbor v svoji tretji obravnavi zako: 
na le popustil in sprejel takšno 
odločitev, kot jo zase predlagajo 
izgnanci? Slavnostni govornik 
na proslavi, predsednik DZ RS 
Jožef Školč, jim je to nekako ob
ljubil. 

Sicer pa je prireditev resnično 
potekala v duhu spomina na dni, 
ki se jih mnogi spominjajo z ža
lostjo, pa spet z veseljem in spet 
z žalostjo v srcih. Vsebinsko je 
vso zadevo zasnoval predsed
nik IO DIS Slavko Kunej, pred
sednik častnega odbora in hkrati 
pozdravni govornik je bil župan 
občine Krško Danilo Siter slav
nostni govor je prispeval Jožef 
Školč, na koncu pa je zbranim 
spregovoril tudi predsednik DIS 
Vlado Deržič. (dama) 
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Obr igheim - Killianov sejem '95 
Tudi letos se je tradicionalnega Killianovega sejma v Obrig-

heimu udeležila delegacija iz občine Krško. Že petič zapored 
so "barve Krškega" zastopale kmečke žene, članice Društva 
kmetic iz Krškega pod vodstvom predsednice Nuške Abram 
in svetovalke Branke Radej-Koren. Kot ponavadi so tudi to
krat pripravile bogato ponudbo pravih slovenskih dobrot, kot 
so: potice, kruh, peciva, jabolčni, sirov, marelični zavitek, 
srnin golaž, domače pijače s cvičkom na čelu itd. Občani 
Obrigheima in gostje, ki so prišli od drugod, so se radi ustavili 
v krškem šotoru, kjer so bili dobro postreženi. Še posebej 
pa jih je pritegnil narodnozabavni ansambel Maj, ki je z manj
šimi prekinitvami celo nedeljo igral poskočne slovenske viže, 
ob katerih so se mnogi (čeprav na asfaltu) radi zavrteli. Po
sebno pozornost je vzbudila mlada harmonikarka Tina, ki je 
v lepi narodni noši dostojno in na poseben način zastopala 
našo mlado državo Slovenijo. 
Župan občine Obrigheim, gospod Roland Lauer, je dal v svo
jem uvodnem govoru velik pomen prijateljskim odnosom med 
občinama Obrigheim in Krško in izrazil željo, da bi se prija
teljski odnosi v bodoče okrepili in prenesli še na druga po
dročja. V razgovorih, ki so potekali na različnih nivojih, smo 
spregovorili o možnostih povezovanja prostovoljnih gasilskih 
društev občine Obrigheim s prostovoljnimi gasilskimi društvi 
naše občine. Z veliko verjetnostjo lahko že v letu 1996 priča
kujemo delegacijo gasilcev iz Obrigheima na občinskem ga
silskem tekmovanju. Sodelovanje med občinama na gospo
darskem področju bomo dorekli v naslednjih mesecih, ko bo 
med našimi gospodarstveniki izpolnjen vprašalnik, ki bo ja
sneje opredeljeval interese tega področja glede povezovanja 
s posameznimi gospodarskimi subjekti iz Obrigheima oziro
ma bližnje okolice. 

Vsa leta, odkar Killianov sejem obiskujejo kmečke žene 
kot aktivni predstavnik občine Krško, je bilo glavno dejanje 
(zabijanje pipe v sod piva in napolnitev prvih nekaj vrčkov), 
ki je označevalo uradno odprtje sejma, zaupano županu ob
čine Krško. Prav tako se je zgodilo tudi letos. Priznati moram, 
da, četudi sem t» doslej dvakrat ali trikrat že počel, tega 
opravila nisem vajen. Zgodilo se je, kar se je moralo zgoditi. 
Kljub temu, da je bilo kladivo za zabijanje medeninaste pipe 
leseno, je vseeno bolelo. Prav ste ugotovili. Namesto po pipi 
sem se "lopnil" po prstu. 

Občini Obrigheim za čudovito organizacijo Killianovega 
sejma iskreno čestitam in se županu Lauerju, kakor tudi vsem 
gostiteljem za vso prijaznost in gostoljubnost v svojem imenu, 
kakor tudi v imenu Društva kmetic, iskreno zahvaljujem. 

Danilo SITER 
župan 

Protokolarna izmenjava daril županov Lauerja in Siterja 
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Dobro se spominjam iigona iz domovine 

O času, ki je globoko zaznamoval življenje tistih, j ki so leta 1941 morali zapustiti svoje domove, je 
pripovedoval tudi Edi Gobec iz Dolenje vasi 

Dolenja vas, 14. septembra 
- Kako je bilo tistim, ki so mo
rali svoje domove zapustiti, 
zvemo lahko ali iz pripovedo
vanj ali iz zapisovanj oz. knjig. 
Tudi ljudje iz Dolenje vasi pri 
Krškem so bili vsi izseljeni. Edi 
Gobec je bil tedaj star 10 let, 
v družini pa so otroci živeli z 
materjo in teto. Oče je umrl že 
leta 1934. 

"29. oktobra 1941, ob šestih 
zjutraj, smo zaslišali močno ro-
potanje po vhodnih vratah in 
glasno kričanje v nemščini: "Ta
koj vstanite, preselili vas bomo." 
Mati je odprla vrata in zagledali 
smo SS vojaka. Po gestah smo 
razumeli, da se moramo v dveh 
urah pripraviti za odhod na zbir
no mesto v vasi - pri gostilni 
Pinterič. Čez dobre tri ure so nas 
odpeljali v Rajhenburg, v grajske 
hleve. Popisali so nas in nam 
razdelili osebne številke na ko
vinskih ploščicah. Še isti večer 
so nas gnali na železniško po

stajo, po pet v eni vrsti. Bilo na§ 
je približno 1.500. Pot sem si, 
najbolj zapomnil po tem, da so 
fantje prepevali: "Zdaj gremo, 
zakaj moramo iti?" povsem iz 
obupa in žalosti, ostali pa smo 
glasno jokali. Z vlakom smo se 
odpeljali v neznano in po treh 
dneh, z manjšimi postanki, pri
speli v Templin. Bilo je 1. 11. 
1941. Taborišče je bilo od po
staje oddaljeno 5 km. Otroke in 
starejše so prepeljali z avtobusi, 
ostali pa so morali peš. Tu smo 
ostali 6 »mesecev in pretrpeli 
strašno -^imo in pomanjkanje 
hrane. Spominjam se, ko je mati 
odstopila malo hrane iz svoje 
porcije mojemu bratu, je bil tako 
vesel, da jo je ugriznil v roko do 
krvi. 

V maju 1942 so nas preselili 
v lager Leutesdorf, kmalu pa so 
posamezne družine razselili po 
kmetijah in industrijskih centrih, 
kjer so za delo sposobni hodili 
delat. Tudi v naši družini so videli 
šest za delo sposobnih in so nas 
namestili v VVillingen pri Trierju. 
Gospodar je bil razočaran, da je 
namesto dveh moških in štirih 
žensk, videl tri otroke in tri žen
ske. Vseeno pa smo vsi morali 
krepko delati na posestvu in v 
vinogradih. Sam sem sicer hodil 
v nemško šolo, a sem popoldne 
le moral delati. Tu smo bili do 
meseca kotobra 1994. Ko so is
tega meseca že zelo pritiskale 
zavezniške čete Angloameriča-
nov, so se hoteli Nemci vseh tuj
cev znebiti, tako da smo se po
novno preseli, tokrat k teti v 

Nemčiji, ki je že od konca I. sve
tovne vojne živela ob švicarski 
meji. Maja 1945 nas je osvobo
dila francoska vojska. Štiri me
sece smo čakali na pot nazaj v 
domovino. Vrnili smo se 15. av
gusta 1945. 

Srečni smo bili, da smo se 
vrnili v domovino, vendar tudi 
zelo razočarani nad upostoše-
njem, ki smo ga našli. Doma ni 
bilo ničesar. Začela se je borba 
za preživetje in z veseljem smo 
jo prenašali, ker smo upali in tudi 

dosegli boljšo prihodnost. Ne 
morem razumeti, da nekateri 
šele sedaj, po 45 letih čutijo svo
bodo in negirajo vse, kar je bilo 
doseženo v preteklosti, ko smo 
prišli od navadnega srpa do 
kombajna ali hektarskega dono
sa pšenice od 1.200 kg do 6.000 
kg. S trdim delom in odrekanjem 
smo zgradili domove, vodovo
de, ceste, tovarne in še in še -
vse, kar je potrebno za delovne
ga človeka dostojno življenje." 
(dama) 

V Templinu junija 1977 

SEVNICA 

frekvenca: 
96,7 MHz 

105,2 MHz 
Naše oddaje 

lahko poslušate vsak dan 
med 15. in 19. uro, 

ob sobotah med 15. in 24. 
in ob nedeljah od 10. ure dalje. 

Izgnanci so se zbrali na Bizeljshem 
Bizeljsko, septembra - Pred 

zadružnim domom na Bizelj-
skem so se na družabnem sre
čanju ob 50. obletnici vrnitve 
iz izgnanstva zbrali vsi, ki so 
bili kakorkoli soudeleženi v ta
kratnem eksodusu slovenske
ga naroda. Iz današnje KS Bi
zeljsko je bilo leta 1941 izgna
nih 3.011 ljudi, med njimi pa 
jih je kar nekaj, ki so takratne 
bridke izkušnje tudi zapisova
li. 

Matilda Korber iz Drenovca na 
Bizeljskem je svoje zapise o živ
ljenju v izseljeništvu zapisala na
slednje: 

"O, Bizeljsko, kako si lepo. 
Tvoji griči posejani z vinogradi, 
ki nam dajejo tako veselje v je
seni. Otroci in stari radi použijejo 
božji sad. Hribček za hribčkom 
se dviga, kakor bi bili to strnjeni 
valovi morja, ki je odtekalo pred 
davnimi časi... To leto se je kra
sno pokazalo. Polje in vinogradi 
so bili naravno obdarjeni kakor 
svatovska miza.Vinogradi so ko
maj držali pod težo plemenitega 
grozdja... Poleti 1941 so prišli k 
nam Nemci. Nekateri so jih pri
jazno sprejeli, a je kmalu prišlo 
razočaranje. Ljudje so šušljali, 
selili nas bodo... Mi smo ravno 
začeli obirati grozdje, ko pride 
deklica od sestre mojega očeta. 
Pravi: "Teta, vsi bodemo šli, 
prvo Kapele in Dobova." 

Dva obsoteljska kraja sta prva 
sprejela svojo trnovo pot. Ljudje 
so jokali, kleli in obupovali. Stra
šen je bil pogled na zapuščeno 
živino, pse, mačke, perjad... 

Ob 50. obletnici vrnitve izgnancev so na Bizeljskem pripravili družabno srečanje 
valeč, ki je razmeščal ljudi v sku- "Prav sedaj se nama bo prikaza-
pine po vaseh... Ljudje so po- la," je nestrpno dejal oče..." Ko 
sedli na sredino obširnega ka- je Dreček zagledal svojo na pol 

O povratku na zapuščene 
kmetije in domove je Jože Kri-
žančič, rojen v Vitni vasi na Bi
zeljskem, sedaj pa živi na Ptuju, 
zapisal v knjigi Peščica zemlje. 
V knjigi obravnava tematiko iz
gnanstva krajanov Bizeljskega. 

"Brežice, Brežice," so vse 
vprek vpili ljudje; znašali prtljago 
na peron ob vlaku. "Doma smo," 
so dopovedovali drug drugemu, 
kakor bi želeli potrdilo o resnič
nosti... "Takoj pridejo kamioni," 
je obljubil poročnikov spremlje-

mionskega platoja brez stranic, 
se tiščali skupaj ter se držali 
drug za drugega, da ne bi v za
voju ali globoki cestni vdolbini 
kdo padel z vozila... "Kje je naša 
hiša?" je sin nestrpno cukal oče
ta za rokav. "Tam gori, za hri
bom, je še ni videti," je Francek 
miril svojega fanta, ki je hodil tik 
ob njem. Oba sta stegovala vra
tova, da bi jo čimprej zagledala. 

porušeno hišo, je snel klobuk z 
glave in glasno obljubil: "Hišica 
očetova, bog te živi! Obnovili te 
bomo, da boš zopet zdrava, kot 
nekoč!" 

"Da bomo srečni v njej, kakor 
nekdaj," je ponovila tudi njegova 
žena in se zatekla v njegov 
objem. (Bojana Balon) 

Odkrili spominsko obeležje 
ob poti izgnancev 

Brestanica, 17. septembra -
Nepregledna množica nekda
njih taboriščnikov in izgnan
cev se je vila od stolne cerkve 
skozi trg in se za trenutek us
tavila ob vznožju grajske ce
ste, kjer jih je pričakal in nago
voril Mirko Avsenak starejši, 
predsednik KS Brestanica. 

Mirko Avsenak: "Kljub temu, 
da krajani takratnega Rajhen-
burga niso krivi in niso mogli 
vplivati na takratne dogodke, 
čutijo veliko obvezo do vseh, ki 
so iz tega gradu s te železniške 
postaje odšli na negotovo pot, 
velikokrat brez vrnitve. Od tre
nutka, ko so v 60-tih letih začeli 
obeleževati spomin na trpljenje 
internirancev in izgnancev se 
Brestaničani vključujejo in aktiv
no sodelujo pri ohranjanju spo
mina na trpljenje tisočev nedol
žnih ljudi. Tudi današnje obele

žje ob poti izgnancev je postav
ljeno v spomin na čas, ki ga ne 

smemo nikoli pozabiti. Vsi boste 
vedno dobrodošli, kadar koli bo
ste zavili v te kraje in se spomi
njali svoje trnove poti." 

Po nagovoru so odkrili obele
žje in pozvali na svečano prosla
vo. (Toni) 

K r a j 
nesrečnega 
spomina 

Danilo Siter, župan občine 
Krško, je v svojem govoru 
najprej pozdravil vse zbrane, 
posebno pa izgnance, kate
rim v spomin in zahvalo je 
na gradu Rajhenburg med 
drugim povedal: 

"To je kraj nesrečnega spo
mina. Tisoči ste prav na terp 

mestu pred leti doživljali največje sramotno dejanje 20. stoletja, 
doživljali ste velike grozote, ki jih še kako pomnite. Na silo 
vam je bila odvzeta svoboda, bili ste odpeljani v neznano, brez 
kakršnegakoli zagotovila, da boste še kdaj videli svoj dom. 
Danes se spominjamo srečne vrnitve pred petdesetimi leti. 
Mnogi te vrnitve žal niso doživeli. Omagali so in naj v miru 
počivajo, četudi v tuji zemlji. Vendar pa je seme vašega trpljenja 
vzklilo in obrodilo dobre sadove. Zavedam se, da nobene be
sede ne morejo olajšati prestanega gorja. Edino olajšanje in 
zadoščenje za vas in tiste, ki vrnitve na porušene domove niso 
dočakali, je dejstvo, da danes živimo v svobodni in samostojni 
državi Sloveniji. Za to smo vsem vam in vsem tistim, ki so 
svoja življenja darovali za svobodo Slovenije, dolžniki in naj se 
vam v imenu vseh, ki tega, hvala bogu, nismo preživljali, iskreno 
zahvalim za vse prestano gorje. Prav je, da se krutih dogodkov 
spominjamo, o njih kritično spregovorimo in si ob tem obljubi
mo, da ne bomo nikoli več dovolili, da se še ponovijo. Prav 
pa je tudi, da v srcu odpustimo, da si sežemo v roke in tistim, 
ki so za svobodno domovino darovali svoja življenja obljubimo, 
da bomo složno gradili našo bodočnost. Mati Slovenija, dovolj 
si krvavela. Preveč tvojih sinov je bilo žrtvovanih za svobodo 
in danes mi nimamo pravice, da bi živeli sprti med seboj. Čas 
je, da svobodno zadihamo, s polnimi pljuči. Iskrena hvala vsem, 
ki so kakorkoli in kjerkoli, prestajali svoje trpljenje za svobodo 
domovine," je svoje misli v govoru na gradu Rajhenburg zaklju
čil krški župan Danilo Siter. 

Grozote i zpred SO let se 
spet dogajajo 

Nemogoče se zdi, vendar se 
vse to dogaja tu, blizu, zraven 
nas, v Bosni in na Hrvaškem, 
ko si en narod ponovno skuša 
podrediti sosedne narode. 
Ljudje se masovno selijo in 
trumoma bežijo pred nevar
nostjo, ki se ji reče smrt. V 
svojem slavnostnem govoru je 
predsednik DZ RS Jožef 
Školč, med drugim izgnancem 
sporočil: 

Svet je tudi po več kot petde
setih letih prepozno spoznal, kaj 
lahko pomenijo memorandumi, 
risanje zemljevidov, kot je takrat 
prepozno spoznal, kaj prinaša 
Hitlerjev "Moj boj". Vzrok je da
nes enak, kot je bil pred pol sto
letja - nek narod želi nadvladati 
druge narode. Da je ironija še 
večja, je za cilj uporabljena kruta 
in brezdušna vojaška sila, ki so 
jo nekoč vsi ti narodi ustvarjali 
za svojo obrambo. To je sramo-' 
ta, to je absurd današnjega ča
sa. Prihranjeno nam je bilo to 
zlo. Decembra bomo praznovali 
peto obletnico plebiscita. Ima
mo svojo državo, kar smo si nei
zmerno želeli. 

Spoštovani! S tega mesta, ob 
tej pomembni obletnici vrnitve, 
vas, izgnancev, želim poudariti, 
da se je Državni zbor in sloven

ski parlment prvi doslej odločil, 
da izpolni obveznosti do vseh 
žrtev vojne in vojnega nasilja. 
Zakon o žrtvah vojnega r>as\t\a 
bo DZ sprejel v kratkem, saj nas 
čaka le še ena obravnava. Pod
lago za pripravo zakon je pred
stavljal 50. člen naše ustave, ki 
zagotavlja žrtvam vojnega nasi
lja posebno varstvo. To izhaja iz 
obveznosti države, ki je dolžna 
skrbeti za svoje državljane tudi 
med vojno. Zato je v drugi 
obravnavi omenjenega zakona 
DZ upošteval večji del vaših za
htev in predlogov. Med pravica
mi žrtev vojnega nasilja so tako 
opredeljene pravica do zdrav
stvenega varstva, zdraviliškega 
in klimatskega zdravljenja, pra
vica do povračila potnih stro
škov, priznanje pokojninske do
be, pravica do pokojnine pod 
ugodnejšimi pogoji, pravica do 
vojne odškodnine po posebnem 
zakonu, doživljenjska mesečna 
renta, pa tudi prednost pri dode
litvi socialnega stanovanja. Se
veda je treba navedene pravice 
uskladiti z možnostmi državne
ga proračuna, vendar sem pre
pričan, da bodo poslanke in po
slanci v DZ pri tehtanju tega za
kona tudi dokončno odločili v 
dobro vseh žrtev vojnega nasi
lja, da ne bi nastajale nove raz
like ali celo nove krivice," je 
zbranim zatrdil Jožef Školč. 
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CospodarsM terminal Obrežje 

Z ureditvijo manj zastojev na mejnem prehodu 
Še veliko odprtih vprašanj - Izgradnja je nujno potrebna, vendar brez pomoči države ne bo šlo 

Že na julijskem srečanju žu
panov dolenjsko-posavskega 
področja v Trebnjem je bilo 
govora o potrebah po norma
lizaciji stanja na mednarod
nem mejnem prehodu Obre
žje. Dejstvo je, da so se takoj 
po osamosvojitvi dela na mej
nem prehodu izvajala brez us-
trerznih projektov, soglasij in 
dovoljenj, tako da zgrajeni 
objekti in naprave v tem tre
nutku predstavljajo črno grad
njo. Ob veliki frekvenci prome
ta in zanimivi lokaciji (pred
vsem bližina Zagreba) se je 
pojavil podjetniški interes po 
opravljanju različnih dejavno
sti v sklopu mejnega prehoda. 

Na to temo je pretekli teden 
potekala predstavitev projekta 
Gospodarskega platoja na mej
nem prehodu Obrežje. Sklicatelj 
je bil brežiški župan Jože Avšič, 
vabilu pa so se odzvali predstav
niki ministrstev za promet in zve

ze, okolje in prostor, gospodar
ske dejavnosti, finance, notranje 
zadeve ter predstavniki DARS-
a. 

Projekt je pripravil Zavod za 
prostorsko načrtovanje Brežice 
skupaj s podjetjema CRP Breži
ce in Savaprojekt Krško. Predvi
deno območje gospodarskega 
terminala je med obstoječim 
mejnim platojem, reko Savo, 
državno mejo in naseljema 
Obrežje in Jesenice, kar zajema 
cca. 60 ha površin, ki so že del
no pozidane s pretežno indivi
dualnimi gradnjami, v večini pa 
so površine različne kakovosti. 
V prvi fazi realizacije naj bi ob 
carini in policiji na gospodar
skem platoju delovale tudi špe
dicije, banka, zavarovalnica, po
šta, skladiščne površine, gostin
ske dejavnosti, avto-moto baza, 
nakupovalni center ter bencin
ska servisa, povezana z avto
mobilsko cesto. Za opravljanje 

vseh teh dejavnosti so se pojavili 
že znani ponudniki. 

Mejni prehod Obrežje je po 
moči (število tovornjakov na 24 
ur) drugi najmočnejši državni 
prehod, z odprtjem t.i. "balkan
skega koridorja" pa bo zagotovo 
postal številka ena. Zato predla
gatelji projekta opozorjajo na 
probleme in zastoje, ki nastajajo 
pri opravljanju mejnih formalno
sti. Ob prekinitvi vseh sovražno
sti na območju nekdanje Jugo
slavije pa se bodo težave le še 
stopnjevale. 

Zato je izgradnja modernega 
gospodarskega terminala nujna, 
vendar ta ne bo stekla brez po
moči države, ki naj bi v določeni 
meri pomagala. Po besedah vo
dje projekta izgradnje gospo
darskega platoja na mejnem 
prehodu Obrežje Janeza Avšiča 
se lahko dela začnejo takoj, ko 
bo država "ponudila roko". S 
tem bi se združila investicijska 

sredstva za ureditev in normali
zacijo stanja na mejnem preho
du. 

Predlagatelji projekta zato po
zivajo Ministrstvo za okolje in 
prostor, da do konca tega mese
ca izdela recenzijo idejne pro
gramske študije gospodarskega 
platoja, ter Ministrstvo za finan
ce, da skupaj s carinsko upravo 
in mejno policijo izdela dokončni 
program mednarodnega mejne
ga prehoda Obrežje na pričako
vano frekvencu po odprtju bal
kanskega koridorja. V interesu 
povezovanja gospodarstva Slo
venije s Hrvaško naj ministrstvi 
zagotovita potrebna finančna 
sredstva za normalizacijo stanja. 
Prisotni z omenjenih ministrstev 
so se s predlaganimi zaključki 
načeloma strinjali, vendar pa so 
poudarili, da za odločitve niso 
pristojni in s tem tudi ne nosijo 
odgovornosti za predlagane za
ključke. (Galex) 

Občinski proračun bo uresničil le peščico potreb KS Senovo 
Senovo, 15. septembra - Za

piranje Rudnika Senovo in vse 
slabši položaj druge industrije 
kaže na še hujše nazadovanje 
celotnega severnega dela obči
ne Krško. Urejena komunalna in
frastruktura je nekakšen pred
pogoj za vlaganja možnih inve
stitorjev. Sedaj je čas, da se 
vprašamo, kaj lahko ponudimo, 
da bi bili zanimivi. Ali je to dobra 
telefonija, dobra in kvalitetna vo
da, dobre cestne povezave, ure
jeno gradbeno zemljišče, zazi
dalni načrt. Skoraj nič od tega 
ni, ali pa veliko manj od pov
prečja občine. Izdelava razdeli
tve dela sprejetega proračuna je 
bil razlog, da smo obiskali KS 
Senovo in od tajnika Marjana 
Šebjana izvedeli, kaj so nam na

menili v Krškem. 
Šebjan: "Dobili smo nekaj 

potrjenih zahtev, ki se nanašajo 
na izgradnjo cest, ki so na na
šem območju zelo problematič
ne. Izgradnja bo zaradi pomanj
kanja sredstev fazna. Letos 
bomo asfaltirali štiri odseke: Bo-
hor - planinska koča proti Seno
vemu 1 km, Jablanca-Zalog 
1km, Ulica senovških borcev 
0,2km in Cankarjevo ulico, kjer 
bg enosmeren promet. Pridobili 
bomo dokumentacijo za rekons
trukcijo Poti na Armez. Zagotov
ljen imamo denar in že podpisa
no pogodbo za izgradnjo raz
svetljave. 

Zagotovljena imamo republi
ška sredstva za nadaljevanje re
konstrukcije republiške ceste 

skozi Senovo. Projekti so pri
pravljeni, treba je samo začeti z 
deli. 

Vsak dan se lahko vidi, kako 
napreduje izgradnja bencinske 
črpalke in ob tem tudi del ceste 
ob črpalki. Taka bo cesta po re
konstrukciji na celotni trasi, tudi 
razsvetljena. 

Upam, da se bo nadaljevalo 
z rekonstrukcijo reštanjske ce

ste od odcepa Belo proti Seno
vemu. To je obveza rudnika, ki 
z novo organiziranostjo prevze
ma tudi to nalogo in upam, da 
jo bo tudi izpolnil." 

Žal so to le drobtinice glede 
na velike potrebe, saj imajo v 
KS kar 101 km cest, od tega kar 
dobrih 65% makadamskih na 
zahtevnih plazovitih terenih. (To
ni) 

Društvo kmetic Krško 
v Obrigheimu 

Obrigheim, od 8. do 12. sep
tembra - 2e peto leto zapored 
se je petnajst članic Društva 
kmetic Krško udeležilo Killiano-
vega sejma v Nemčiji, kjer so 
pripravljale domače dobrote, 
aktualne v naših krajih, in jih nato 
prikazale na stojnicah skupaj s 
cvičkom. Slovenske dobrote so 
bohotno krasile stojnice skupaj 
z dobrotami ostalih udeležencev 
Killianovega sejma. Za dobro 
počutje je skrbel ansambel Maj 
iz Krškega. Sejem sta otvorila 
župan občine Krško, Danilo Si-

ter, in župan Obrigheima, Ro-
land Lauer. 

Nuška Abram, predsednica 
društva kmetic Krško: "Naši 
gostitelji so bili izredno gosto
ljubni in pozorni v času našega 
bivanja v Obrigheimu, tako kot 
vsako leto. Za nas je bil zelo 
pomemben dveurni klepet s 
kmeticami iz Obrigheima, v ka
terem smo si izmenjale izkušnje 
o delu društev v Sloveniji in 
Nemčiji. Srečanja so pomem
bna, saj na ta način ohranjamo 
medsebojne odnose." (Lea) 

Društvi kmetic iz Krškega in Obrigheima ob klepetu 

in vrpredahu med garanjem v kuhinji... 

•V-i^W 
Tu smo doma - zaupajte certifikat Viziji 
Kako vložiti certifikat 

v Vizijo 
Spoštovani lastniki certifikata 
Radi bi vam olajšali vpis certifikatov, zato smo za Vas pripravili poobla
stilo, ki Vam omogoča, da zase in svoje otroke, znance in prijatelje, 
tudi po pošti, vpišete svoj certifikat v domačo družbo. Z vpisom v Vizijo 
1 ostane denar doma, na našem področju. 
Postopek vpisa je preprost: 
1. Izpolnite in podpišite pooblastilo. 
2. Po pošti pošljite na naslov Vizija, družba za upravljanje investicijskih 

skladov, Novi trg 5, 68000 Novo mesto: 
- izpolnjeno in podpisano pooblastilo, 
- certifikat (obvestilo SDK) 

3. Vpis za Vas izvrši VIZIJA, ki Vam potrdilo o vpisu vrne po pošti. 
Izjava: 
Pooblaščam VIZIJO, družbo za upravljanje investicijskih skladov d.o.o., 
Novo mesto, Novi trg 5, za vpis in vplačilo delnic v DPB Vizijo 1 poo
blaščeno investicijsko družbo d.d., Novo mesto, Novi trg 5 do vrednosti, 
ki jo navajam v ustrezni rubriki pooblastila. Istočasno pooblaščam Vizijo, 
družbo za upravljanje investicijskih skladov d.o.o., Novo mesto, za ure
sničevanje glasovalne pravice iz vplačanih delnic v mojem imenu in za 
svoj račun na skupščini DPB Vizije 1 pooblaščene investicijske družbe 
d.d., Novo mesto. 
Izpolnjevanje pooblastila za mladoletnike in ostale opravilno nespo
sobne osebe. 
Pri pooblastilu za vpis certifikata mladoletnika ali opravilno nesposobne 
osebe se za vpis imetnika certifikata uporabijo podatki mladoletne osebe 
oz. opravilno nesposobne, pooblastilo pa podpiše eden od staršev oz. 
skrbnikov. Nad podpis je potrebno z velikimi črkami napisati ime in 
priimek podpisnika. 

POOBLASTILO 
IMETNIK CERTIFIKATA 
(priimek in ime s tiskanimi črkami) 

NASLOV IMETNIKA 

EMŠO 

Na podlagi lastninskega certifikata vpisujem: 

Datum , 

Kraj 

SIT!} 

I 

Podpis imetnika certifikata ali enega od staršev za mladoletnega otroka 

ODGRNJENA ZAVESA 
Na slavnostni proslavi v Rajhenburgu smo lahko videli uprizoritev 

izgona slovenskih ljudi iz njihovih domov. Po zamisli Slavka Kuneja 
in ob pomoči statistov je zadeva uspela. Starejši so mlajšim govorili: 
"Točno tako je bilo, vidiš. Prišli so in nas s puškami odgnali. Najprej 
sem, v tiste stale." 
Med mlajšimi poslušalci tragičnih izkušenj je bilo tudi nekaj otrok, 
ki jim o vsem tem v normalnih okoliščinah nikakor ne bi bilo potrebno 
ničesar vedeti. Pa vedo, tudi otroci vedo. "Ko ste morali iti, je bilo 
tako, kot je sedaj v Bosni in na Hrvaškem, a ne?" je bilo slišati, ko 
so otroci cukali staršev ali stare starše spraševali. 

Na rajhenburškem gradu so se zbrali tudi mnogi še živeči par
tizani in partizanke s Kozjanskega. Tudi ti v svojih razgovorih niso 
mogli mimo teme, ki že štiri leta polni vse medije sveta - vojna v 
BiH in na Hrvaškem. "To, kar tam že štiri leta počno Srbi, je neza
slišano. Nedolžni ljudje trpijo in umirajo. Ne razumem, zakaj tega 
Evropa in svet ne ustavita? Fantje, petinštirideset let smo živeli z 
njimi, kako smo mogli?" je zbrane vprašal govornik. "Ja res, kako 
smo mogli, kako tega nismo prej videli?" so se vprašali ostali. 

Presedajte, prosim. Brežiški svetniki so se v Kapele odpravili 
kar s turističnim vlakcem. Vendar pa je bilo na Fhcovem bregu pod 
Kapelami potrebno vlak razbremeniti. Ker je bilo število svetnikov 
- potnikov manjše od predvidenega, sta vlak razbremenila le župan 
Jože Avšič in predsedujoči občinskega sveta Ivan Živič, ki sta 
presedla na konjenico z zapravljivčki. Vendar ne zato, ker bi bila 
pretežka. Simbolično. 

Zapravljivi župan. Župan Avšič bi moral v KS Kapele prijahati 
kar na konju. To se ni zgodilo, vendar pa se je vseeno pripeljal s 
konjsko vprego pred gasilski dom. Svetnik Skofljanec je že pred 
odhodom na sejo predlagal županu vožnjo z zapravljivčki, saj je 
sprejem proračuna (že) pred vrati. 

Kje škriplje? To vprašanje se je porajalo nekaterim Kapelčanom 
ob zaviranju turističnega vlakca z brežiškimi svetniki, ki so se pripe
ljali na sejo. Piskajoč zvok je napovedoval, da bo nekje zaškripalo, 
vendar po seji sodeč je vse steklo kot po maslu. Zavore vlaka pa 
se potrebne kakšnega mazila. 

9. seja občinskega sveta 
Svetnike sprejeli 
domačini Kapel 

Kapele, 14. septembra - To
krat smo bili priča prvi seji 
brežiškega občinskega sveta 
izven mesta Brežice. Deveta 
redna seja je namreč potekala 
v KS Kapele. Svetniki so že 
aprila spregovorili o perspek
tivah razvoja podeželja in zato 
so se odločili, da bodo glede 
na vsebino pripravili sejo v 
kraju, na katerega se bo vse
bina nanašala. Na omenjeni 
seji sta bili namreč osrednji 
točki dnevnega reda močno 
povezani s kapelsko krajevno 
skupnostjo, saj je tekla raz
prava o Predlogu odloka o 
razglasitvi območja Jovsi za 
naravni spomenik in razprava 
o celostnem razvoju podeže
lja in obnove vasi. 

Posebnost te seja*je bila tudi 
v tem, da se je večina'svetnikov 
na čelu z županom Avšičem in 
predsedujočim Živičem odpra
vila v Kapele s turisčnim vlakom. 
Ob prihodu v Kapele jim je do

brodošlico zaželel predsednik 
skupščine KS Vinko Cvetkovič, 
predsednik sveta Anton Požar 
pa je predstavil gostiteljsko kra
jevno skupnost. 

Po predstavitvi Odloka o raz
glasitvi območja Jovsi za narav
ni spomenik so si omenjeno po
dročje svetniki ogledali kar z 
bližnjega vikenda, nato pa so po 
razpravi soglasno sprejeli odlok. 
V nadaljevanju seje je vodja o d 
delka pri UE Brežice Bojan Jev-
ševar predstavil vsebino, namen 
in cilje uvajanja programov 
CRPOV (Celostni razvoj pode
želja in obnova vasi), sekreatar 
občinskega sveta pa je predsta
vil tudi izvajanje CRPOV v KS 
Kapele, o tem pa bomo sprego
vorili v eni od naslednjih številk. 

Pohvaliti velja tudi "Kapelce", 
ki so se izkazali kot odločni in 
domiselni gostitelji, čeprav jim 
je ponagajalo slabo vreme, za
služne pa so tudi članice doma
čega aktiva kmečkih žena. (Ga-
lex) 

Hej, Jože, kam gledaš tam? Kapele so tam gor! 
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EBU - komisija za promet ip turizem na MoHricah: 

Turistu, čim boljšo informacijo 
Koristna prometno-informacijska akcija bi se v povezavi z lastniki mobitelov morda obnesla tudi pri naših 

lokalnih radiih 

Mokrice, 12. septembra -
Terme iz Čateža so bile gosti
telj tokratnega sestanka Ko
misije za promet in turizem na 
Mokricah. Komisijo sestavlja
jo predstavniki evropskih ra
dijskih postaj. Slovenija sodi 
v južnoevropski del organiza
cije EBU in ljubljanski novinar, 
Milenko Šober, po stažu njen 
najstarejši član, je po zaklju
čenem dvodnevnem posvetu 
sklical tiskovno konferenco. 

Beseda je tekla o izboljšavah, 
ki jih lahko radijske postaje za
gotovijo pri obveščanju potnikov 
o dogajanju v prometu. Vsi se 
zavedajo, da mora turist dobiti 
pravočasno, kakovostno in pra
vilno informacijo o tem, kaj ga 

čaka na njegovi poti, ki včasih 
vodi čez vso Evropo. Obveljalo 
je pravilo, da je policija s svojimi 
uradnimi potmi obveščanja za 
radijce in turiste nekoliko prepo
časna, predvsem pa se pojavi 
težava, ko je treba kako objavlje
no sporočlilo preklicati, ko je 
(npr.) prometni zamašek že od 
pravljen. 

Zaradi tega se radijske posta
je same»organizirajo, obvestila 
prejemaj^ od svojih sodelavcev, 
države pa pomagajo graditi teh
nične sisteme, ki zajemajo po
datke o prometu kar na kontrol
nih točkah ob cestah in jih spo
ročajo centralam, te pa, obdela
ne, naprej turistom. Po Šobrovih 
zagotovilih v Sloveniji za Evropo 

Lisca - p o d j e t j e 
s t r a d i c i j o 

Začelo se je pred 40 leti z vsega 5 šiviljami, danes 
je v podjetju 1.330 zaposlenih - Znani po marljivosti 

in kakovosti 

Sevnica, 13. septembra -
Pred štiridesetimi leti se je za
čelo. Skromno in počasi, z 
vsega petimi šiviljami na do
mačih šivalnih strojih, vendar 
že takrat z vestno kakovostjo 
in novimi oblikami. V letih us
pešnega poslovanja in hitrega 
razvoja podjetja je Lisci uspe
lo. Po štiridesetih letih trdega 
dela jih zanima samo prihod
nost. 

Lisca je bila registrirana 5. av
gusta 1955. leta. V štiridesetih 
letih je iz nekajčlanskega kolek
tiva postala podjetje s 1.330 za
poslenimi, ki bodo v tem letu 
izdelali 60.000 bluz, pol milijona 
kopalk in 6 milijonov kosov 
spodnjega perila. Svoje izdelke 
prodajajo v Sloveniji, Makedoni
ji, Češki, Slovaški, Nemčiji, Avs
triji, Italiji, Hrvaški, na Nizozem
skem, Švedskem ter drugje po 
svetu. 

Od 7. avgusta 1995 je Lisca 
delniška družba, registrirana z 
novim nazivom LISCA d.d. -
modna oblačila Sevnica. Z novo 

celostno podobo oz. z novo 
oblikovano blagovno znamko, 
skupno vsem izdelkom Lisce, 
dosega podjetje s svojimi izdelki 
na trgu vse višji cenovni razred, 
kar potrjuje pravilno usmerje
nost, visoko storilnost, pred
vsem pa kakovost dela in poslo
vanja podjetja. Tako poteka 40-
letnica Lisce v spletu navedenih 
novosti, kot sta promocoja nove 
celostne podobe in uveljavljanje 
nove blagovne znamke ter las
tninskega preoblikovanja podje
tja in vsakodnevnega marljivega 
in kakovostnega dela. 

Zaradi slabega vremena je 
srečanje zaposlenih Lisce, ki je 
bilo medtem kar dvakrat pre
stavljeno, tudi dokončno odpo
vedano. O letošnjih jubilantih, 
bolj konkretnih rezultatih poslo
vanja in načrtovane prihodnosti 
podjetja, bomo tako verjetno iz
vedeli na tiskovni konferenci, ki 
jo vodilni ponavadi pripravijo ob 
koncu leta oz. kmalu po novem 
letu. (dama) 

FIT-ova Yamaha r Cerklje na Gorenjskem 

Marketinšhe akcije povečujejo 
prodajo Vinovih izdelkov 

Brežice, 12. septembra - Z 
avgustom se je iztekla na
gradna igra Vina Brežice, v ka
teri so morali udeleženci od
govoriti na nekaj vprašanj in 
pisnemu odgovoru priložiti še 
petnajst zamaškov pijač pro
grama FIT. Dva tisoč udele
žencev igre, ki so med prvimi 
poslali odgovore, je dobilo re
klamne majice in pravico do 
udeležbe v današnjem na
gradnem žrebanju. 

Prvo nagrado, motorno kolo 
Yamaha, je članica žirije Karmen 
Molan izžrebala za Rožo Gruden 

SLAŠČIČARNA 
§ IVANKA KOŠAK 1 
7 TRUBARJEVA 3 ŠENTJERNEJ \j 
V TEL:(068) 81 860 . V 

IZDELUJEMO VSE VRSTE TORT 
PO NAROČILU, SLAŠČICE, DO 
MAČ SLADOLED, SADNE. KUPE 
IN OSTALE DOBROTE. 
DEL.ČAS VSAK DAN 6 1» 
OB PONEDELJKIH ZAPRTO 

SE PRIPOROČAMO! 

(MKAšca 12 c, Semič), gorski 
kolesi je žreb namenil družini 
Križnar iz Cerkelj na Gorenjskem 
in Stani Marijanovič iz Ilirske Bi
strice. Med ostalimi nagradami 
so še CD-walkmani, rolke, co
pati Adidas itd. Po besedah 
predsednika komisije Damirja 
Jakovine je tokratna igra priteg
nila preko 3.000 udeležencev in 
največ jih je bilo iz domačega 
kraja ter iz Dolenjske, kar daje 
slutiti, da so pijače FIT najbolj 
znane tu , kjer jih tudi polnijo. 

Karel Recer, direktor Vina Bre
žice: "Po lanski podobni igri, v 
kateri smo promovirali program 
Schweppes, je prodaja brezal
koholnih pijač porasla za 46 %.. 
Letos je stanje seveda bistveno 
drugačno: ni logično, da bi bil 
porast zopet tak, kot je bil lani, 
predvsem pa je zatajil naš naj
boljši prodajalec, sonce. Poleg 
tega je bila julija močna prodaja 
ledenih čajev. Tudi v Vinu smo 
takoj prodali celo poizkusno se
rijo in v kratkem bomo svoj lede
ni čaj pričeli polniti v steklenice." 
(Ika) 

niti ne zaostajamo tako zelo, saj 
poteče pri nas od dogodka na 
cesti do sporočila preko radia 
slabih petnajst minut, v Nemčiji 
pa recimo dobrih deset. Pred
vsem pa smo menda lahko po
nosni na sistem obveščanja po
morščakov. V polni sezoni je na
mreč v Jadranu in Sredozemlju 
na različnih čolnih in jahtah tudi 
do milijon ljudi, ki so opremljeni 
z navadnimi radijskimi sprejem
niki. Zanje so neprecenjljivega 
pomena turistične in vremenske 
informacije, ki jih ljubljanski ra
dio oddaja v Nemščini, Angleš
čini in Italijanščini. Svojo hvalež
nost izražajo tako na turističnih 
sejmih kot v svojih pismih. 

Smo pa od Milenka Šobra sli

šali tudi nekaj, kar bi lahko upo
rabili naši lokalni radijci: v Nem
čiji so povabili k sodelovanju las
tnike mobitelov. Ti v studio (ob 
popolnoma zajamčeni anonim
nosti) sproti sporočajo vesti o 
zastojih, poledici, zametih, dru
gih težavah v prometu, nezgo
dah in vsemu ostalemu, kar bi 
utegnilo zanimati popotnike, na
menjene v njihov konec. Vozniki 
to uslugo ostalim udeležencem 
v prometu opravljajo brezplač
no, le mobitelski inpulzi gredo 
na račun radia in "njihova hiša" 
jim ob božiču običajno nameni 
voščilnico. (Ika) 

Radgonski kmetijski sejem uspešen za Vino 
ix Brežic: 

Izmed enajstih 
Je bilo enajst nagrajenih 

Brežice, 12. septembra -
Radgonska klet in zasebnik 
Čurin so edini slovenski vinar
ji, katerih vzorci so na leto
šnjem ocenjevanju vin pobrali 
toliko priznanj, kot so jih bre
žiški vinarji. Brežiško Vino je 
namreč osvojilo dve srebrni 
medalji, sedem zlatih in dve 
veliki zlati medalji. 

Karel Recer, direktor: "Nekoli
ko se nas je držala smola, saj je 
naše ledeno vino modra franki-
nja letnik 1993 pri ocenjevanju 
doseglo 18,95 točk, medtem ko 
veliko zlato medaljo podeljujejo 
šele od polnih 19 točk dalje. 
Nam pa medalje, osvojene na 
ocenjevanju v Radgoni, pomeni
jo veliko, mogoče celo več kot 
one iz Ljubljane, saj tu sodeluje
jo ocenjevalci iz vsega sveta." 

Letos so slovenski vinarji na 
ocenjevanje v Radgono poslali 
500 vzorcev vin in menda se je 
te prireditve že tako prijel naziv 
olimpiada slovenskih vin. 

Nagrajena vina Vina Brežice: 
laški rizling izbor '93 - velika zla
ta medalja, laški rizling ledeno 
vino '92 - velika zlata medalja, 
laški rizling izbor '86 - zlata me
dalja, modra frankinja '86 - zlata 
medalja, modra frankinja '92 -
zlata medalja, modra frankinja 
ledeno vino '93 - zlata medalja, 
chardonnav jagodni izbor '91 -
zlata medalja, chardonnav lede
no vino '94 zlata medalja, por-
thos Tawny - zlata medalja, ren
ski rizling '94 - srebrna medalja, 
sauvignon '94 - srebrna meda
lja. (Ika) 

(JMETIČ 
VUUANIZEK5TVO. OPTIKA, POPtAVIlO GUM, T1GOVINA 
Rostnharieva 62, 6B270 Krško. Slnvenia 
tel.: (0608) 21-407, fax: (0608) 32-410 

SAVA, BARUM, MICHELIN, 
GOODYEAR, DUNLOP, 

VREDESTEIN. ALUMINIJASTE 
"FELGE" GUME ZA MOTORJE, 

OSEBNE AVTOMOBILE 
IN TRAKTORJE. 

Tudi tukaj bi lahko bil VAŠ OGLAS 

/ O ljubljanska banka 

LB Posavska banka d.d. Krško 

POSEBNA KREDITNA PONUDBA ZA OBČANE 
Ugodni gotovinski krediti z rokom vračila do 36 mesecev! 
Obrestna mera od R + 9,5 do R + 12,5 %! 
Minimalni stroški za odobritev in zavarovanje kredita! 
Rok odobritve: v 24 urah! 

OBRTNIKI 
Znižana obrestna mera za dolgoročne kredite! 
Znižana provizija za plačila s položnicami in virmani! 
Banka aktivno sodeluje pri odobravanju kreditov na podlagi 
razpisov za dodelitev sredstev za regresiranje realne obrestne 
mere občine Krško, Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano! 
Vse podrobnejše informacije o celotni ponudbi banke dobite 
v enotah LB Posavske banke d.d. Krško in na tel. št.: 21-330, 
21-660. 

LB Posavska banka d.d. Krško 

© OBMOČNE OBRTNE 
ZBORNICE POSAVJA 

Obvestile a v copre voznikom 
Avtoprevozniki iz vse Slovenije so vabljeni, da se v okviru III. 
Tedna obrti in podjetništva občine Radovljica udeležijo Dneva 
avtoprevoznikov v soboto, 7. oktobra 1995. Ta dan bo tudi: 
1. Posvet o problematiki javnega cestnega prometa 
2. Razprava o stanju carinskih jamstev TIR 
3. Predstavitev avtokarte na računalniku 
Ob tej priložnosti bo v soboto, 7., in nedeljo, 8. oktobra, od 
10. do 16. ure predstavitev tovornih vozil pred hokejsko dvo
rano na Bledu. 
Nadaljne informacije na območnih obrtnih zbornicah. 

Predstavitev za fr izerje 
Frizerje obveščamo, da bo v Krškem potekala predstavitev 
lasne kozmetike Schvvarzkopf, ki jo pripravlja podjetje ATS 
d.o.o. iz Ljubljane, poudarek bo predvsem na barvanju. Frizer
jem bodo predstavili barvanje v vseh barvah - na modelih, ki 
so že priskrbljeni. 
Predstavitev bo potekala v zgornji sejni sobi Območne obrtne 
zbornice Krško, Cesta krških žrtev 67, Krško (Dom obrtnikov), 
v soboto, 23. septembra 1995, s pričetkom ob 18. uri. 

Izobraževalni programi 
GEA College 

V jesenskem terminu so v GEA College pripravili izobraževalne 
programe za podjetnike, in sicer večerno šolo podjetništva, 
večerno šolo marketinga in prodaje, večerno šolo ekonomike 
in financ ter odprti študij podjetništva in managementa. 
Obrtna zbornica Slovenije bo sofinancirala izobraževanje obr
tnikov v razpisanih programih z določenimi zneski za posame
zne oblike izobraževanja ob pogoju, da bo v enakem znesku 
sofinancirala posameznega obrtnika - udeleženca tudi območ
na obrtna zbornica. 
Vse dodatne informacije na območnih obrtnih zbornicah. 

Tečaji 
Na osnovi razpisa za različne oblike izobraževanja sta Območ
na obrtna zbornica Brežice in Sklad za izobraževanje Brežice 
prejela zadostno število prijav za organizacijo tečaja iz higien
skega minimuma. Tečaj bo potekal od 23. do 25. oktobra v 
Domu obrtnikov, izpit pa bo 27. oktobra. Na tečaj se lahko 
prijavite na brežiški zbornici tisti, ki želite opravljati začetni 
tečaj ali preizkus znanja. V odvisnosti od tečaja je potrebno 
obiskovati predavanja dva oz. tri dni. 

Podelitev priznanj 
Občina Brežice razpisuje podelitev priznanj za dosežke na 
področju inovativne dejavnosti za leto 1995, ki bodo podeljena 
v času praznovanja občinskega praznika. Zato Območna obr
tna zbornica Brežice poziva vse člane, da o inovatorjih razmi
šljajo in se na zbornici predstavijo kot inovator ali predlagajo 
svoje kolege - inovatorje. 

STUDIO 

JCvliea o i l v i a 
CESTA K R Š K I H Ž R T E V 5 8 

8 8 2 7 0 KRŠKO 
T E L . : O 0 O 8 / 2 1 - 7 8 1 

- FITNESS - TURŠKA KOPEL 
- SOLARIJ - TETOVAŽA 

K O Z M E T I Č N I SALON ZA O B R A Z I N TELO 
PON-PET. 9-21 URE, SOB. 9-13 URE. 

Ljubljanska borza 
Minuli teden je na Ljubljanski borzi minil v znamenju rasti Sloven

skega borznega indeksa, saj so ves teden tečaji delnic, uvrščenih 
v borzne kotacije A in B, naraščali. Tako se je indeks dotaknil 
zgornje ravni razpona, v katerem se giba že en mesec. Viideti pa 
je, da delnicam ne bo uspelo preseči te meje, kajti v petek se je 
gibanje tečajev spet obrnilo v negativno smer. Slovenski borzni 
indeks je v petek dosegel 1.179,21 točk, kar je za 33,02 točke 
oziroma 2,9 odstotka več kot teden nazaj. Močno seje tudi povečal 
promet z delnicami, saj je presegel 300 milijonov tolarjev dnevno. 
To bi lahko pripisali odločitvi špekulantov, da bodo svoj zaslužek 
prej "našli" pri trgovanju z delnicami kot na kuponih blagajniških 
zapisov Banke Slovenije. Tečaj kupona je po močnem naraščanju 
teden nazaj to vrednost še hitreje izgubil. Za nakupni bon tretje 
izdaje je bilo treba v petek odšteti 3.890 tolarjev, kar je za 23,4 
odstotkov manj kot teden nazaj. Dogodek tedna na delniškem trgu 
je bil zbor delničarjev družbe Dadas. Njihove delnice so namreč 
nekakšen kazalec gibanja na delniškem trgu. Med drugim so se 
delničarji na zboru odločili tudi o pripojitvi družbe Aldebaran, ki je 
po oceni vrednosti večja od Dadasa. 

Najbolj sta se minuli teden podražili delnici Kreditne banke Triglav 
in Primofina, in sicer za 17,1 odstotka oziroma 21,4 odstotkov. 
Redna delnica Dadasa pa je v petek veljala 121.494 tolarjev, kar 
je za 6,4 odstotkov več kot teden nazaj. Tečaj redne delnice borzno-
posredniške hiše Nika je po dolgem času presegel mejo 4.000 
tolarjev, podobno pa se je zgodilo tudi z redno delnico Term Čatež, 
ki se je minuli teden podražila za 3,9 odstotov - na 800,2 tolarjev. 
Na izvenborznem trgu so najbolj opazna povišanja tečajev Razvojne 
družbe (za 50 %) , Rogaške (za 29,4 %) in Kreditne banke Triglav 
četrte izdaje (za 15,8 %) . (NANI) , 
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Preprečevan je "nesreč" se začne ie pri trgatvi PRIPOROČILO VINOGRADNIKOM 

"Da bo mir v hiši in dobro 
vino," je dr. Julij Nemanič, vo
dja vinarskega oddelka ljub
ljanskega Kmetijskega inšti
tuta, označil namen vinograd
niškega predavanja o trgatvi 
in negi mošta, ki sta ga v čet
rtek v gostišču Tri lučke sku
paj pripravila Kmetijska sve
tovalna služba in Vinogradni
ško društvo Sremič. Vinarski 
strokovnjak in vrhunski eno
log dr. Nemanič je sremiškim 
vinogradnikom že predaval; 
tokrat so se že pred trgatvijo 
lotili tem in težav, s katerimi 
se vinogradniki srečujejo in za 
katerih reševanje je kasneje 
morda že prepozno. Osnovna 
tema je bila torej nega grozdja 
ob trgatvi in ravnanje z mo
štom, da bodo lastnosti vina 
kar najboljše. 

Prvo, kar lahko vinogradnik 
napravi za dobro vino, je po pre-
davateljevih besedah odbiranje 
zdravega in nagnitega grozdja, 
to še posebej svetuje za rdeče 
sorte. Trgali in vreli naj bi ju lo
čeno; gnilo grozdje je treba hitro 
stisniti, da ne pride do oksidacije 
(cik). Pri počasni predelavi pa se 
tudi preveč razmnožijo "divje" 
kvasovke, kar otežuje razsluzi-
tev. Priporočljiva je torej upora
ba čistih kultur kvasovk (npr. 
kvasovit). V bel mošt jih vložimo, 
ko smo pretočili od razsluzenja, 
v rdeče pa sproti. Dobro je tudi 
ločiti samotok od prešanca. 

Optimalna temperatura je za 
vrenje različnih vrst grozdja raz
lična. Bel mošt naj bi vrel pri 
nižjih temperaturah, vsekakor 

manj kot 20 st. C, najraje okoli 
15. Že pri obiranju pazimo, da 
se grozdje ne pregreje, zlasti, 
kadar je ob trgatvi bolj toplo. 
Rdeč mošt vre pri nekoliko višjih 
temperaturah; cviček pri • okoli 
22 st. C, modra frankinja pa celo 
pri 26-28 st. C. Temperaturo 
spremljamo že takoj od preša-
nja. 

Kdaj prešati? Cviček takrat, 
ko povre približno četrtina slad
korja; mošt ne sme preveč pre-
vreti na tropu, paziti je treba, da 
barva ni pretemna. Pri frankinji 
pa iščemo temno barvo in boga
te tanine, zato prešamo šele, ko 
je povrelo vsaj pol sladkorja, lah
ko celo tri četrtine. Po prešanju 
naj bo temperatura v sodu nizka 
(pod 20. st.C), da vino ohrani 
barvo in arome, to velja zlasti za 
cviček. Nad moštom naj bo v 
sodu čim manj praznega prosto
ra; zaradi nizke temperature se 
ne napenja veliko. Zaradi zraka 
mlado vino oksidira ali izgubi 
sortno cvetico. V pomoč so nam 
cisterne s pomičnimi pokrovi, 
dobro pa je tudi vreti v več manj
ših sodih namesto v enem več
jem. 

Žveplali naj bi takoj po razslu-
zenju, dovolj bo en trak ali 0,5 
dl 5-odstotnega tekočega žve
pla na hektoliter. Žveplamo tudi 
takoj po vrenju; v sodu naj bi 
bilo po 15 mg prostega žvepla, 
pri stekleničenju pa vsaj 25 mg. 
Po žveplanju velja tudi preveriti, 
ali je vino žveplo "požrlo"; tega 
je pri kislih letinah manj. Poma
gamo si lahko s preprostim zrač
nim testom: če vino v kozarcu 

O letošnji sezoni med 
trtami: 

Željko Selak iz Stare 
vasi z vinogradom v 
Sromljah: "Po količini bo 
letos 30 odstotkov, kvalite
ta pa bo dobra. Grozdja je 
malo in se bo v sodu dobro 
naredilo. Lansko vino sem 
lahko prodal; bilo je kvali
tetno. Letos ne bo za pro
dajo, ga bo premalo." 

Rudi Manček iz Krške
ga ima vinograd na Kre
menu: "Letošnja bera bo 
polovična - zaradi toče. 
Grozdje je začelo tudi že 
gniti, ker je preveč dežja in 
prehladno vreme. Lani sem 
nekaj prodal, na drobno, le
tos pa ga bo premalo." 

Miran Resnik z Vidma z 
vinogradom na Sremiču: 
"Letos bo manj kot pol, 
nekje med 30 In 40 odstot
ki. Kvaliteta bo povprečna, 
če bo zdaj lepo vreme -
bomo videli, kaj bo bog dal. 
Lansko vino je vse šlo, le
tos pa sploh, še kupiti ga 
bo treba." 

Tudi Ivan Bučar iz 
Krškega ima vinograd na 
Kremenu: "Letine bo 
okrog pol, kar je ostalo od 
tiste toče. Kar se tiče zdra
vja, je sorazmerno. Tudi 
gnilobe je nekaj. Lanskega 
vina sem prodal malo, imeli 
smo ga za domače potre
be; tudi letošnje." 

v 20 urah ne spremeni barve, je 
dovolj odporno proti oksidaciji, 
če pa se barva spremeni, damo 
vzorec na analizo. Na potrebo 
po žveplu vpliva več dejavnikov. 
Če je bel mošt vrel pri višjih tem
peraturah (23, 24 st.C), bo treba 
več žveplati. Manj žvepla bomo 
tudi potrebovali, če smo pri raz-
sluzevanju uporabili čistilo (npr. 
bentonit). 

Letošnjo letino bo treba do-
sladkavati, količine so predpisa
ne in dr. Nemanič svetuje, da se 
jih držimo. Načeloma pa damo 
za dvig enega vol.% v belo vino 
1,7 kg sladkorja na hektoliter, v 
rdeče pa 2 kg/hI. Če so tempe
rature nizke, lahko dosladkamo 
takoj, ko vložimo kvasovke, pri 
visokih temperaturah pa čim ka
sneje. Vrsta sladkorja ni po
membna, dobro pa je paziti, da 
je čist, zato - raje tistega v pa
pirnatih vrečah! 

O pretakanju. Prvič pretaka
mo po alkoholnem vrenju, po 
treh tednih. Pretočimo tudi nebi-
stro vino, dodamo pa mu čistilo 
(bentonit, tokosil, tekoča želati-
na...). V beli mošt lahko damo 
čistilo že skupaj s kvasovkami. 
Drugič pretakamo po šestih ted
nih, nekako pred božičem. 

Še o razkisovanju: pri rdečih 
vinih razkisujemo čim prej, pri
bližno v treh tednih po konča
nem alkoholnem vrenju; takrat 
ne žveplamo! Če je temperatura 
v sodu okoli 18 st. C, se bo vino 
v dveh, treh tednih razkisalo 
samo od sebe. (nic) 

Zorenje« bracev, pranje in beljenje orehov 
Oreh običajno dozori 19 do 

20 tednov po cvetenju. Za pr
vih osem tednov je značilna 
rast celega ploda. V tem času 
doseže oreh svojo dokončno 
velikost. V osmem tednu po 
cvetenju se začnejo razvijati 
jedrca - sprva počasi, potem 
pa njihova teža narašča vse 
do zrelosti. Skupna teža ore
hovega ploda je največja te
den do dva pred zorenjem. Po
tem se postopoma zmanjušu-
je zaradi sušenja zelene lupi
ne. V Sloveniji zorijo orehi od 
sredine septembra do konca 
oktobra, odvisno od območja, 
vremenskih razmer v letu in 

od kultivarja. 
Oreh je tehnološko zrel, ko 

doraste oz. dozori jedrce, ko 
začnejo rjaveti in leseneti pre
grade med polovičkama jedrca 
in ko poči zelena lupina, iz katere 
izpade plod v luščini. Optimalno 
zrelost doseže, če hkrati dozori
ta jedrce in zelena lupina. Soča
snost zrelosti jedrca in lupine je 
odvisna predvsem od vremen
skih razmer in le malo od kulti
varja. Pri nas je sinhronizacija 
med zrelostjo jedrca in zelene 
lupine dokaj dobra. To velja zla
sti za kultivarje, ki dozorijo bolj 
zgodaj, saj razmeroma topli 
septembrski dnevi ugodno vpli-

Letešnja trgatev se Je v Vinu že zaiela 

Obljubljajo neposreden 
odkup od vinogradnikov 
in čimprejšnje plačilo pridelka, medtem ko zagotav

ljajo, da je vso lani prevzeto grozdje že plačano 

Brežice, 12. septembra -
Karel Recer, direktor Vina 
Brežice: "Zaradi padavin je 
zdravstveno stanje grozdja 
problematično in Chardoonav 
smo prisiljeni že pobirati. Ena
ka usoda čaka tudi druge 
zgodnje sorte. V naših nasadih 
je letos dvakrat gospodarila 
tudi toča... Skratka: z obžalo
vanjem ugotavljamo, da ne 
bomo mogli čakati na boljšo 
kakovost in bo žal treba s 
trgatvijo pohiteti, da pa bo pri
delek slabši in tudi manj ga bo. 

Pridelek v nasadih v Sromljah 
je uničen, na Pišecah gaje osta
lo 15-20 %. Ocenjujemo, da bo 
skupno škode za okrog 40 % 
predvidenega pridelka. Kljub re-
žavam z boleznimi smo se odlo
čili, da tudi letos skušamo opra

viti nekaj posebnihz trgatev, kar 
pa ne pomeni nujno, da nam jih 
bo uspelo tudi uresničiti." 

Kako bo z odkupom grozdja 
v Vinu? Od zasebnikov ga bodo 
seveda odkupovali, stimulirali 
pa bodo predvsem kakovost in 
bele sorte. V Vinu zagotavljajo, 
da bo način prevzema enak kot 
vsa dosedanja leta in da bodo 
skušali zagotoviti višje odkupne 
cene, kot so bile lanske, nič pa 
še ni dokončno določenega. Na 
današnji tiskovni konferenci so 
tudi zagotovili, da so doslej vino
gradnikom izplačali vso lansko 
grozdje, da pa bodo pridelek let
nika 95 skušpali plačati še prej. 
Recer: "V preteklosti smo vrhun
ske sorte plačevali že ob trgatvi, 
letos pa nam bo morda uspelo 
zagotoviti sredstva še za kaj 
drugega." (ika) 

vajo na dozorevanje jedrca, za
radi hladnih in vlažnih noči pa 
tudi pokanje lupine ne zaostaja 
veliko. Pri kultivarjih, ki dozorijo 
kasneje, pa se lahko zgodi, da 
jedrca zaradi možnih nizkih 
dnevnih temperatur v oktobru ne 
dosežejo svoje potencialne teže 
oz. velikosti. 

Vremenske razmere in lega 
plodov v krošnji vplivajo na to, 
da orehi dozorevajo postopoma. 
Najprej popokajo lupine na vrhu 
in obodu krošenj, potem še v 
notranjosti. Tako dozorevanje 
zahteva večkratno pobiranje. Z 
ročnim pobiranjem začnemo ta
koj, ko odpadejo prvi plodovi, in 
nadaljujemo, vse dokler ne do
zorijo vsi orehi na drevesu ali v 
nasadu. Pri nas je dozorevanje 
orehov enega kultivarja razteg
njeno na teden do dva. Orehe, 
ki padejo na zatravljeno površi
no, je treba pobirati vsakodnev
no. Če pa so tla pod drevesi 
čista, tretirana s herbicidi, lahko 
pustimo orehe ležati tudi dva do 
tri dni. Pomagamo si lahko tudi 
s stresanjem. Ko je na drevesih 
največ plodov s popokanimi lu
pinami, ročno potresemo posa
mezne veje. Orehov nikoli ne 
klatimo z dreves. 

Najpogostejše napake pri 
spravljanju orehov so: neu
strezna priprava površine pod 
drevesi; če rastejo orehi na 
zatravljeni površini, je treba 
pred zorenjem plodov travo v 
živo pokositi in pograbiti, še 
bolje pa je, če jo poškropimo 
s herbicidom; zelo važno je, 
da orehe poberemo večkrat in 
jih, če še niso povsem izpadli 
iz zelene lupine, ločimo, kakor 
hitro je mogoče; orehov ne 
klatimo z dreves niti jih ne obi
ramo prej, preden popokajo 
zelene lupine. 

Ročen način spravila orehov 
je razširjen povsod, kjer orehe 

pridelujejo tradicionalno - bodisi 
na majhnih površinah, ki eko
nomsko ne prenesejo nakupa 
stroja, bodisi na strmejših zem
ljiščih, kjer strojno spravilo teh
nično ni izvedljivo. Strojna linija 
za spravilo orehov pa je podob
na kot pri oljkah in višnjah. Glav
ni del je traktorski priključek za 
stresanje. Največkrat se upo
rablja tresilec, ki se oklene debla 
in v nekaj sekundah strese celo 
drevo. Možno je tudi stresanje 
posameznih vej. Orehe, ki pade
jo na tla, s posebnim zgrabljalni-
kom zgrabijo v vrste in z velikim 
sesalcem posesajo direktno na 
traktorsko prikolico. Če imamo 
samo eno ali nekaj dreves, po
brane orehe takoj prenesemo na 
mesto, kjer jih bomo oprali in 
sušili. V nasadu pa orehe iz ko
šar stresemo v večje lesene za
boje, ki jih odpeljemo iz nasada. 

Pranje in beljenje qrehov pri
poročamo vsem, ki nameravajo 
prodati orehe v luščini. Celi orehi 
morajo biti na pogled privlačni, 
s čisto luščino, brez ostankov 
zelene lupine ali drugih primesi. 
Operemo jih takoj za tem, ko 
smo jih pobrali. S pranjem ods
tranimo nervaturo in posamezne 
dele zelene lupine. Orehe spere
mo na hitro, da voda ne prodre 
do jedrc - z močnim curkom te
koče vode ali v mešalcu'za be
ton. Na pogled še bolj privlačni 
so beljeni orehi. Za beljenje se 
uporablja raztopina klorovega 
apna in sode. Beliti smemo 
samo orehe, ki imajo luščino 
trdno spojeno in popolnoma ce
lo, brez poškodb. Belilo, ki na 
slabo spojenem šivu prodre 
skozi luščino, prizadene okus 
jedrc. Beljenje sme trajati največ 
eno minuto. Potem orehe še en
krat speremo s čisto vodo in 
osušimo. Pri večini sort, ki jih 
razmnožujemo v Sloveniji, dobi
mo dovolj lepe in privlačne ore
he že s samim pranjem. (Revija 
SAD) 

Zaradi neugodnih vremen
skih razmer grozdje počasi 
dozoreva in ga napada botri-
tis. Da bi v takih razmerah vsaj 
del pridelka dosegel primerno 
kakovost, se priporoča tudi 
večkratno pobiranje bolj gnilih 
grozdov. Ker s tem delno raz
bremenimo trs, omogočimo 
boljše dozorevanje preostale
ga grozdja in lesa, je ta ukrep 

nujen zlasti v poškodovanih 
vinogradih in pri bolj oblože
nih trsih. 

Roki za redno trgatev bodo 
določeni na osnovi spremlja
nja dozorevanja in zdravstve
nega stanja ter bodo objavlje
ni na odzivniku in na druge 
običajne načine. 

Kmetijska svetovalna služba 
Krško 

OBIRANJE SADJA 
Pridelovalci hrušk so pričeli 

z obiranjem PAKAMOVE, za
ključujejo pa obiranje sorte 
KLERŽO. 

Pri jablanah je zaključeno 
obiranje sort GALA DELIŠES 
in ELSTAR, prav tako je mimo 
prvo obiranje sorte RED JO-
NATAN, drugo obiranje iste 
sorte pa naj bi sledilo teden 
dni kasneje. 

Prvo obiranje obarvanih plo
dov z oboda krošenj pri JONA-
GOLDU je še v teku. Zaradi so
razmerno dobre barve, še zlasti 
v mlajših nasadih in tistih z do
brih leg, predvidevamo, da 
bomo pri tej sorti lahko obrali v 
prvem hodu 1 /3 do 1 /2 vseh plo
dov. Obiranje potem nadaljuje
mo, vendar čakamo, še posebej 
v starejših nasadih z manj barve, 
da se plodovi intenzivneje obar
vajo na vsaj eni tretjini povrhnji
ce ploda. To pa pomeni, da bo 
potrebno v takih primerih obirati 
jonagolde v treh, pa tudi v štirih 
hodih. Sorto RDEČI BOSKOP 
lahko pričnemo obirati takoj, 
MELROSE (izg. melroz) pa prvič 
po 17. septembru. Ta rok velja 
tudi za obarvane plodove pri 
sorti DELBAR JUBILEJ. Prvo 
obiranje ZLATEGA DELIŽESA 

predvidevamo po 20. septem
bru, v mladih nasadih in zlasti 
pri tipu "reinders" pa takoj. Sorti 
MUTSU (izg. mucu) in RDEČI 
DELIŠES bomo pričeli obirati po 
23. septembru. 

V tem času sta še nezreli sorti 
GLOSTER in IDARED (izg. ajda-
red), čeprav so morda že lepo 
obarvani. Rok za pričetek obira
nja sorte gloster je predviden po 
24. in za prvo obiranje idareda 
po 26. septembru iz mlajših na
sadov na podlagi M9, za starej
še nasade in nasade bujnejših 
podlag pa velja rok za idared po 
30. septembru. Tudi pri teh dveh 
sortah svetujemo večkratno obi
ranje, obarvanost obeh pa naj 
bi ne bila izpod dveh tretjin po
vršine ploda. Izjemoma bi smeli 
pričeti s prvim obiranjem pri glo-
stru in idaredu prej, vendar le v 
primerih dreves, ko le-ta niso 
normalno obložena in gre za 
zelo debele in močno obarvane 
plodove, pri katerih prihaja do 
predčasnega odpadanja oz. iz
podrivanja plodov. 

Rok za pričetek obiranja sort 
BRAEBURN (izg. brebrn) in 
GRANNY SMITH (izg. greni smit) 
bomo objavili kasneje. 
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OPOMBA VZETE SO NAJNIŽJE CENE, 
KOLIČINE SO IZRAŽENE V KILOORAMIH 
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Prašičji sejem 

Brežice, 16. septembra - Na redni tedenski prašičji sejem so 
tokrat pripeljali 250 prašičev, mlajših od treh mesecev, in jih po 
ceni 320-370 SIT/kg žive teže prodali 140. Prodali pa so tudi 35 
od 60 prašičev, starejših od treh mesecev. Za kilogram žive teže 
pa je bilo treba odšteti 200-230 SIT. 
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Navdušenje na brežiškem 

gradu se imenuje VIVA 
In gostje. 2. letni koncert MePZ Viva v slavnostni 
dvorani pred okrog tristo obiskovalci. Ali je kultur

nih prireditev premalo? 

Brežice, 16. septembra - V 
slavnostni dvorani brežiškega 
gradu je MePZ Viva ponovno 
navdušil. S prepevanjem za
htevnih pesmi, s posameznimi 
glasbenimi vložki gostov 
Alenke Bogolin - klavir, Petre 
Gačnik - violina in Branka 
Rozmana - harmonika je pev
ski zbor z dirigentko Simono 
Rozman tudi tokrat pripravil 
zanimiv, nevsakdanji koncert, 
celotno dogajanje pa je vzor
no povezovala Nina Zorko. 

Slavnostna (viteška) dvorana 
brežiškega gradu je bila prizoriš
če 2. letnega koncerta MePZ 
Viva iz Brežic, na katerem so 
nam pevke in pevci, pod vod
stvom dirigentke Simone Roz
man, predstavili Venček ljudskih 

v priredbi Radovana Gobca in 
še štirinajst pesmi, med katerimi 
sta v prvem delu, vsaj po reakciji 
občinstva sodeč, najbolj navdu
šili I want to go to heaven in 
ljudska Komar z muho. Med pr
vim in drugim delom koncerta 
sta v t.i. instrumentalnem inter-
mezzu nastopila mnogim znana 
Petra Gačnik in Branko Rozman, 
že kar rqdna gosta koncertov 
pevskega .zbora Viva. 

Z Venčkflm ljudskih se je začel 
drugi del koncerta, ko so si pev
ke in pevci na odru stali nasproti 
in izmenjevaje prepevali, se poi
gravali in lahkotno pozibavali, 
tako da je dokaj resnemu vzdu
šju le sledilo malo bolj sprošče
no nadaljevanje. Sledilo je pet 
pesmi, med katerimi tri ljudske 

ASTROLOŠKI HOROSKOP Z A OBDORJE 
MED l O . IN 1 6 . SEPTEMBROM IOOS 

D 
OVEN 

21.3.-21.4. 

M 
BIK 

22.4.-20.5. 

DVOJČKA 
21.5.-21.6. 

(*«3 
ŠKORPIJON 
24.10.-22.11. 

Nadaljuje se obdobje velikega čiščenja medsebojnih 
odnosov in tudi vi, ali bolje, predvsem vi, jim ne 
boste ušli. Če nasprotja s partnerjem niso prijetna, 
so zato zelo poučna. Ali ste pripravljeni popustiti in 
sprejeti partnerja takšnega, kot je? 

Ste v zelo plodnem obdobju, kar lahko pomeni tudi, 
da zaplodite kakega otroka. V glavnem pa vas čaka 
kar precej prijateljev, toda pozor, vsakdo nima čistih 
računov. Kaže, da bi vas nekdo rad finančno izkori
stil. Možni so tudi ljubosumni izpadi z obeh strani. 

V odnosih partnerjem ali prijateljem lahko pride do 
nesporazumov, ki pa ne bodo resni, temveč bodo 
posledica vaše trenutne zmedenosti, kar pomeni, 
da tistega, kar boste hoteli povedati, ne boste pove
dali na pravšnji način. In ker bo partner tudi napet, 
ne bo razumel. 

Pri delu boste lahko zelo produktivni, posebno če 
gre za kreativno delo v povezavi z umetnostjo. Tudi 
denarja vam ne bo manjkalo, čeprav se utegne zgo
diti, da ga boste zapravili za stvari, ki se bodo izka
zale kot nepotrebne ali čisti luksuz. Doma bo precej 
mirno. 

Malce boste razdraženi, posebno v službi. Sicer ste 
v odličnem obdobju, da napravite kaj novega, poiš
čete novo službo ali nove možnosti za svoj osebni' 
razvoj. In ne mislite, da tu mislim le na službo. Ta 
je na zadnjem mestu. Na prvem ste vi in vaša volja. 

Že nekaj časa ste zmedeni glede trenutne politike 
in različnih filozofij, ki se skušajo vriniti v vaše življe
nje. Vi ste praktični in vam gre vse blebetanje zelo 
na živce, zato se ni treba čuditi, če boste nenadoma 
ugasnili televizor in šli v delavnico. 

V tem obdobju se lahko zgodi, da boste s svojim 
partnerjem nezadovoljni. Spet se bo namreč izkaza
lo, da med vama ni pravega razumevanja. Vendar 
po vsaki nevihti pride do razčiščenja in spet vam bo 
lepo. Do prihodnjič. Zakaj, mislite, da je tako? 

Nabiti ste z energijo in močjo, ki jo lahko, kot vedno, 
uporabite v dobro ali v slabo. To je odvisno od vas 
in vaše svobodne volje. Zelo veliko lahko naredite 
na delovnem in finančnem področju, da o seksualni 
energiji, ki jo imate na voljo, ne govorimo. 

Vaš vladar, Jupiter, je v polkvadratu z Neptunom, 
kar pomeni, da bodite pozorni na vse tiste, ki vam 
bodo ponujali recepte za lepo in srečno življenje. To 
je običajen aspekt iluzij, zmot in mistike, vendar tiste 
nepraktične-in nedelujoče. 

Že spet boste prenapeti in zato bo prišlo do konflikta 
med vami in partnerjem, morda tudi prijateljem. Pre
več vas prizadane, kar drugi mislijo o vas in čeprav 
jim to na zunaj nočete pokazati, nastane napetost, 
ki se ne da drugače izničiti kot s prepirom. 

Ste v odličnem obdobju za učenje, tudi drugih reči, 
hkrati pa lahko s tem zaslužite precej denarja, dobite 
nove prijatelje... Če se udeležujete skupinskih aktiv
nosti, se bo zagotovo tam zgodilo nekaj lepega. 
Manjša težava je v tem, ker vas vsi ne bodo razumeli. 

Vi ste zelo skrivnostni, neradi govorite o sebi, res 
pa je, da sebe niti ne poznate, ker preveč plovete 
po svoji podzavesti in sanjah. Zato ni čudno, da 
pride do nesporazumov med vami in drugimi. Tudi 
tokrat bo tako. Vaše ideje so preveč nepraktične, 
da bi jih uresničili. 

Bono Baršek 

in djve znani uspešnici Blowin in 
thetvvind in Sentimental journev. 
Slednja je bila zadnja v rednem 

»delu programa, zbor pa so 
spremljali tudi Alenka Bogolin, 
Petra Gačnik in Branko Rozman. 
Seveda je po splošnem navdu
šenju in po sprejemanju čestitk 
MePZ Viva svoje zveste poslu
šalce nagradil še z dodatkom, 

tako da je celotna prireditev tra
jala kar dobro poldrugo uro. 

Po končanem koncertu so ne
kateri menili, da je tovrstnih kul
turnih prireditev nasploh veliko 
premalo, kar bi lahko držalo, saj 
so na koncert prišli ne samo 
Brežičani, pač pa tudi mnogi iz 
Krškega, Sevnice in drugod, (da
ma) 

PA SE SLIŠI. 

NAŠ GLAS 
ZA NAROČNIKE SQ MALI 
OGLASI 8REZ91AČNIIV. 

BLAGO 

UGODNE 
NIZKE 
CENE 

POHIŠTVA 

DEL. ČAS: 
7-19 URE 
SOBOTA: 
8-13 URE 

VAM ZASTONJ DOSTAVIMO NA DOM 

MERVIN Salon pohištva 
MERVIN d.o.o., Mostec 6 68257 Dobova, tel.: 0608/67-583 

Polfinale Miss Slovenije 

Niss diskoteke 
Teja Boškin 

Letos se je v polfinalu pomerilo dvanajst deklet. Prvič pa smo 
imeli v polfinalu tudi domačinko iz Brežic - Sabino Meke, ki se je 
na to tekmovanje uvrstila pred dvema tednoma, na predizboru v 
diskoteki Paradiso v Dobovi, a se ji žal v finale ni uspelo uvrstiti. 
V finale se jih je uvrstilo sedem. Tokrat je naslov najlepše v diskoteki 
Pacifik pripadel Primorki Teji Boškin z Dekanov, prva spremljevalka 
je postala Ksenja Vlah z Vrhnike, 2. spremljevalka pa Nataša Keuc 
iz Mute. V finale pa so se uvrstile še Renata Rozina, Lea Petrovič, 
Alja Kapšič in Nataša Verstovšek. 

Program je v Pacifiku povezovala Eva Longvka, nastopili pa so 
še Dominik Kozarič, Sašo Hribar in Al Capone Štrajh trio. 
(Cole) 

Modne revije so pač Dogodek - tudi za novinarje, ki so videli 
že marsikaj. Najbolj zanimivo je seveda v garderobah, a tja lahko 
le tu in tam zaide ali vdre kdo, ki se zna narediti dovolj norega. 
Sicer pa se mora večina zadovoljiti s kukanjem v različna zrcala, z 
ugibanjem... Seveda se manekenke preoblačijo na hitro, takorekoč 
skačejo v oblačila, ki niso njihova in ki bodo kasneje šla v prodajo. 
A vseeno: ko so se zadnjič na Labodovi tiskovni konferenci punce 
sprehajale pred novinarskimi očmi, je eden pripomnil: "Madona, 
kako seksi bingljajo tile konfekcijski listki od deklaracij okrog bokov 
in iz rokavov!" 

Še ena konfekcionarska: Ondan si je nekdo izmed nas kupil 
nove hlače, iz peskanega jeansa. Malo se je pritoževal, češ da je 
že v prodajalni iz žepov spravil kupček peska na tla, da pa še vedno 
ne more poriniti rok v žepe, ne da bi čutil, kako se je v kotu zopet 
od nekod nabral pesek. "Pa kaj, ga je tolažil drugi. Pusti ga pri 
miru. Pozimi ti bo še kako prav prišel, boš lažje speljeval..." 

Turboschuh je nova čarobna formula cenenosti, ki pije kri našim 
proizvajalcem in prodajalcem obutve. V brežiškem Intermarketu v 
prodajalni Turboshuh dobite čevlje sicer poceni, a očitno tudi cene
ne. "Avstrijci ne dajejo na obroke," se je pred slabim mesecem 
opravičevala prodajalka na blagajni, ko nam (očitno) ni smela razbiti 
zajetnega računa za skoraj 40.000 na dva čeka. Sedaj mi je tudi 
jasno, zakaj ne dajejo na obroke. Potem bi vsaj pri novinarjih Našega 
glasa lahko pokasirali samo po en obrok, za ostale čeke pa bi 
njihovi podpisniki gotovo skušali na banki ustaviti izplačilo. Tisti, ki 
je imel srečo, so se mu sandali razšili že po dveh dneh in je po 
poskusih s čevljarjem in mučnem prepričevanju lahko dobil svoj 
denar nazaj. Oni, ki je imel smolo, so se mu (sploh ne poceni) Puma 
copati razšili šele po mesecu dni, zato jih lahko nese šivat sam in 
za tolažbo lahko napiše ta pasesliši. Bodočim žrtvam v opomin, 
naj skrbno spravljajo račune od Turboschuha. 

Vseh dvanajst, na desni je Brežičanka Sabina Meke s št. 1. 

Kaj vse se nekateri, ki ga mejčkeno preveč popijejo, spomni|o? 
Neko noč, ne dolgo tega, se je skupina mladih nadobudnežev v 
eni izmed najlepših slovenskih vasic odpravila k cerkvi, kjer so 
seveda še malo popivali in postajali vse glasnejši, to pa jim je, 
glede na vse, kar sledi, dalo tudi korajžo. Nekaj fantov je po stre
lovodu splezalo v zvonik, kjer so, le nekaj po polnoči, začeli zvoniti 
in klicati k maši. Seveda so prišli, pa ne farani, pač pa policisti. 
Fantje so še nekaj časa zvonili, nato pa so z mašo nadaljevali na 
policijski postaji. Do jutra. 

Med mnogimi izgnanimi rojaki iz Posavja so bili tudi ljudje iz 
Kapel. Tam so od nekdaj imeli godbo na pihala, pa tako tudi tistega 
usodnega leta 1941. Muzikantje so pametni fantje, zato so v izgnan
stvo odnesli le svoja glasbila, ker so upali, da bi jim lahko v tujini 
koristila. Izkazalo se je, da so v taborišču naleteli na normalnega, 
kulturnega vodjo taborišča, ki je bil takrat sicer častnik nemške 
vojske, drugače pa je bil možakar z Dunaja in je bil dirigent. Slovenci 
iz Kapel so ga navdušili, ko je videl, da so s sabo prinesli le glasbila 
in nič drugega. "To so ljudje! Ti morajo preživeti," je menil dirigent. 
Res, vsi so se srečno vrnili. 

Še vedno brez naslova 

nedelja, 10.9. 
Čisto slučajno, nenadejano in iz-
nenada sem se znašel na prvem 
polfinalnem izboru za Miss Slo
venije v Slovenskih Konjicah. 
Prireditev je povezoval Sašo Hri
bar. Neverjetno, kako se tip nor
ce iz ljudi dela, nikoli ne veš, 
kdaj boš ti na vrsti, a to še ni 
najhuje. Lahko se zgodi, da se 

dela norca iz tebe, pa ti še veš 
ne; če tudi drugi ne vedo, potem 
je v redu. 
Na prireditev sta prišla tudi Jo-
nas in Metka, kar je seveda ta
kojšnji demant govoric, da nista 

več skupaj. Celo pozdravit me 
je prišel, kar me je zelo presene
tilo. 
Kuhinje (tudi tiste od prireditve
nega prostora) ni bilo, večina 
gledalcev je bila zadovoljna z iz
borom 5-ih najlepših. Drugi pol-
finalni izbor bo v Pacifiku. 

ponedeljek, 11.9. 
Danes bi moral oddati dnevnik 
za objavo v Našem Glasu; no, 
pa ga nisem, enostavno sem po
zabil. Malo zaradi dela, ki sem 
ga imel danes prevč, in malo tudi 
zaradi tega, ker sem se že malo 
odvadil pošiljat, glede nato, da 
so imeli poletne počitnice. 
Z Balkijem imam zadnje čase kar 
precej težav, v resnici jih ima on 
sam, vendar jih občutim tudi jaz. 
Tokrat je "malo" zbolel, tako ma
lo, da sem ga takoj po oddaji 
odpeljal v novomeški zdravstve
ni dom, kjer naju je sprejela pri

jazna medicinska sestra, dobe
sedno z besedami "... marš 
ven..." pa naju je odgnal zdrav
nik; resnično ne vem zakaj. Žal 
mi je, da nisem pogledal, kako 
se piše, v moji oddaji bi lahko 
bil "reden gost". Balki je kljub 
neprijaznosti dobil (točneje pla
čal) recept in odpeljal sem ga 
domov. 

torek, 12.9. 
Že od julija se z Darjo pogovar
java s Kanalom A, vse se lomi 
pri honorarjih in pri najinih ide
jah, kako bi se morala oddaja 
prodajat. Zadnja, torej današnja 
odločitev, je naslednja: 
1. pogodbo bomo podpisali 
drug teden, 
2. prva oddaja bo na programu 
v sredini oktobra, snemanje se 
začne takoj po podpisu pogod
be. 
Bomo videli, ali se bomo tokrat 
držali dogovora. 

Ta dogovor in še nekaj drugih 
zadev bi lahko označil kot zače
tek konca mojih oddaj na Studiu 
D. 
sreda, 13.9. 
Balki mi sporoči, da bo moral 
na operacijo, ne vem točno če
sa, in da se lahko zgodi, da bo 
naslednja oddaja potekala brez 
njega. 
petek,15.9. 
Na drugem polfinalnem izboru 
za Miss Slovenije, tokrat v 
Krškem, zopet nekaj istih obra
zov: Sašo, Jonas (spet me po
zdravi)... 
Veliko tistih, ki tekmovanja za 
Miss Slovenije redno spremljajo, 
trdi, da je letošnji izbor veliko 
slabši od lanskoletnega in v isti 
sapi dodaja, da je bolj izenačen, 
kar pomeni, da bodo rezultati 
zelo tesni. Ta teorija se je na 
samem tekmovanju tudi potrdi
la. (Edi) 
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PA SE SLIŠI... 

Nabiranje živali. Odlok o razglasitvi območja Jovsi za naravni 
spomenik določa tudi varstveni režim oz. kaj se lahko in kaj ne 
sme početi na zaščitenem območju. Kar nekoliko čudno se sliši, 
da je prepovedano nabirati živali. Kdo pa še danes nabira živali? 
Nekateri jih res nabirajo, polže namreč. Kam pa sodijo npr. ptičja 
jajca, med živali ali živila, je že naslednje vprašanje. Dr. Armin 
Tomašič, veterinarski inšpektor RS: »Pri uvozu šteje nojevo jajce 
za žival.« Torej ... 

Naravovarstveniki in lokalna samouprava. Naravovarstveniki, 
ki ogromno delajo (v našem primeru) okrog zaščite redkih in ogro
ženih vrst ptic, še ne poznajo zakona o lokalni samoupravi in vseh 
spremljajočih predpisov, ki so spremljali reformo komunalnega si
stema. Tako tudi ne morejo vedeti, da sekretariatov več ni. Tudi 
mnogi ostali nesmrtniki še tega ne vedo, pa tudi na ptice se ne 
spoznajo tako dobro kot omenjeni ljubitelji narave in živih bitij. 

Slika mesta. Občina Brežice si nenehno prizadeva, da bi svojo 
mejno lego čim bolj izkoristila. Tako na turističnem, trgovskem in 
ne vem še na kakšnem drugem področju. To ji v veliki meri kar 
uspeva, v ponos pa ji zagotovo ne gredo nekateri znaki, ki so mestu 
prej v sramoto kot v ponos. Tu mislimo predvsem na tablo TOZD 
Jutranjka, pa tudi ena od občinskih tabel za začetek občine ni 
brezmadežna. Pa še suhi kostanji, pa razsvetljava posameznih ulic, 
pa... še bi lahko naštevali. 

Poznavalec diskotek. Brežiški svetnik Jernej Zorko se dobro 
spozna tudi na diskoteke v brežiški občini. Če že sam ne zahaja 
tja, mu o dogajanju na disco sceni porača kar njegova hči. Izvedel 
je namreč, da v dobovskem Paradisu natakarji (nekateri) govorijo 
hrvaško, kljub temu, da je v naši državi uradni jezik slovenski. Pa 
tudi čateški Termopolis ni izpustil. Njegovi hčeri je v Clubu Termo-
polis nadležni mladenič primazal celo klafuto, varnostniki pa ji pri 
in pred tem niso čisto nič pomagali. 

Naš čas. Pred časom se je v eni od številk športnega tednika 
EKIPA novinar Robert Pogačar pogovarjal z brežiški atletom Jure
tom Rovanom. Ob intervjuju je bilo objavljenih kar nekaj slik, na 
eni izmed njih Jure s Sergejem Bubko. Pod sliko pa podpis: Foto
grafija iz časopisa za Posavje in okolico - Našega časa... O tem, 
da je naš časopis spremenil ime, ne ve nihče v naši redakciji. 
Najbolje bo, da povprašamo kar omenjenega novinarja. 

Krški ekshibicionist ponovno na delu. Pred časom se je že 
govorilo, da se po Krškem klati gospod srednjih let, ki včasih kakšni 
ženski pokaže svoj ponos. Pred kratkim se je pojavil pri enem od 
krških vrtcev in v večernih urah skozi okno opazoval snažilke pri 
delu. Naenkrat je ena od njih opazila gospodovo "orodje" kar na 
steklu okna. Omenjeni gospod je z izmenično kretnjo rok gladil 
svojega korenjaka in ko je končal, se je delavkam vrtca zahvalil: 
"Hvala, dobro ste drmale." Nato je odšel, a se je čez dva dni vrnil. 
Ali je dejanje okusno ali ne, presodite sami! 

Nerešeno križišče. Mnogi Brežičani pa tudi okoličani se pritožu
jejo nad prometnim režimom pri brežiškem nakupovalnem centru 
Intermarket. Pri prihodu ali odhodu k oziroma iz nakupovalnega 
centra se kupci srečajo s prometnim znakom prepovedano zavijati 
levo oziroma obvezno smer desno. To pomeni, da je potrebno priti 
najprej v Brežice, nekje obrniti in se nato vrniti v Intermarket. Posto
pek je podoben tudi pri vrnitvi. Upravni organ brežiške občine je 
naložil lastniku centra, da v šestih mesecih pripravi predlog promet
nega režima. Do takrat pa, ... srečno vozniki. 

V Krškem še en prometni problem: križišče pri avtocesti. Za 
tiste, ki pridejo z avtoceste, je postavljen znak stop, da se ne bi 
vrivali kar tako na "normalno" cesto. Žal pa ima "stop" manjšo 
napako; postavljen je prenizko, pa ga vozniki tovornjakov NIKOLI 
ne vidijo... 

Nenavadna jama! Na dvorišču za Mercatorjevo trgovino na Kam-
bičevem trgu 2 v Kostanjevici je zrasla obupna jama, iz katere 
priteka kanalizacija in obupno smrdi. Ta nesnaga je prišla že tako 
daleč, da je prestopila prag hodnika stanovalcev, ki živijo nad trgo
vino. Ker je pojav zelo moteč, naprošajo pristojnega, da čim prej 
blagovoli priti na mesto dejanja. 

Vodstvo sevniške Lisce se je odločilo, da bo za vse zaposlene 
organiziralo srečanje na Lisci, da bi skupaj proslavili svojo štirideseto 
obletnico. Zadevo so zaradi slabega vremena morali odpovedati 
prvič, pa drugič in potem je vreme zmagalo tudi v tretje, čeprav 
so obljubljali, da srečanje bo, tudi če padajo ošiljene prekle. Upajmo, 
da bodo obljubljeno kosilo zaužili še pred zimo in da se do takrat 
ne bo preveč ohladilo. 

Spominske proslave na brestaniškem gradu se je udeležilo re
snično veliko ljudi. Pretežno starejših, mnogi med njimi pa so kal-
varijo, kot je dejal eden od govornikov, tudi sami preživeli. Po 
končanem govoru krškega župana Danila Siterja so ljudje menili, 
da je lepo povedal, ko je govoril predsednik DZ RS Jožef Školč, 
so rekli, kaj boš obljubljal, ti sirota, ko pa so ponovno slišali glasno 
postavljene svoje zahteve, ki jih je izrekel predsednik DIS Vlado 
Deržič, so ljudje zavpili: "Tako je!" 

AVTOKLEPARSKO PODJETJE 
SENOVO d.o.o. 

PARTIZANSKA CESTA 13 - 93301 SENOVO 
Ulefon: 060S / /0-130 

Prodaja vozil DAEWOO in MITSUBISHlMoinosl 
nakupa staro za novo.Nakup na kredit do 4 let. 

V petek 22/9-95 pred hotelom Ajdovec v Sevnici 
od 700 dalje 3% popust za vse modele DAEWOO 

! ! ! 

Farmacevtov nasvet 
Posamezne zdravilne oblike 

Kake uporabljati oriblete 
Pri blagih vnetjih ustne votline in žrela uporabljamo zdravilni 

pripravek v obliki oriblet. Velikokrat se z njimi srečamo tudi pri 
dopolnilni terapiji vnetih zgornjih dihalnih poti. Oriblete so torej 
trdni zdravilni pripravki za lokalno delovanje na sluznico ust in 
grla. Imenujemo jih tudi tablete za sesanje. In kako jih pravilno 
uporabljamo: 1. Umijte si roke! 2. Vzemite oribleto iz ovojnine; 
3. Počasi jo raztopite v ustih. Tablete ne smete zgristi; 4. Po 
uporabi dobro zaprite stekleničko s preostalimi oribletami. 
Zdravilo spravite v originalno ovojnino. 
Opozorila: zdravila shranite na suhem mestu, pri sobni tempe
raturi; zdravila shranite nedosegljivo otrokom! 
Poseben nasvet: 

V času prehladov se dobro zavarujete s sesanjem oriblet, 
ki vsebujejo izvlečke iz žajblja. Znane so: Žajbljeve tablete, 
tablete Mentosana, Septolete itd. Posvetujte se s svojim zdrav
nikom in farmacevtom ter upoštevajte njihova navodila. 

mr.ph. speč. informatike 
Breda Drenek-Sotošek 

Zasebni lekarnar 

Glasben/ gost 

30 let ansambla Henček 

Romska miss Slovenije 
iz Krškega 

Pušča pri Murski Soboti, 2. septembra - Na tradicionalni pri
reditvi za izbor "Romske miss Slovenije", ki je organizirana v največ
jem in najbolj urejenem romskem naselju v Sloveniji, Pušči pri Murski 
Soboti, je naziv najlepše Romke v Sloveniji zasluženo osvojila Mi
haela Brajdič z Drnovega. Mihaela bo naslednje leto zastopala Slo
venijo na mednarodni prireditvi za romsko miss v makedonskem 
Skopju. (Pilip) 

Taborniški rod Sivi dim: 
Z vel iko vol je in dela 

mora uspet i 
Krško, 16. septembra - Metka Jakhel je bila na rednem občnem 

zboru taborniškega rodu Sivi dim izvoljena za starešino, Martin 
Urek pa za načelnika. Tajnik rodu je Stanislav Dvoršek, blagajnik 
pa Drago Bizjak. 

V preteklem letu je Sivi dim poslal na usposabljanje nekaj svojih 
članov in ima sedaj na voljo dovolj novih inštruktorjev ter vodnikov, 
da bo delo z mladimi člani lahko teklo nemoteno. Novo vodstvo 
bo pripravilo program dela, saj se to začne že pozimi, z zimovanjem, 
spomladi se nadaljuje s pohodi v hribe in doseže vrhunec s tabor
jenjem. Vmes je seveda še redno usposabljanje za življenje v naravi 
in za to (kot je povedal gost, župan Danilo Siter), da bodo mladi 
znali živeti v naravi in z naravo tako, da jo bodo varovali, (ika) 

Dolenjski narodno-zabavni 
ansambel Henček letos pra
znuje visok jubilej, 30-letnico 
delovanja. V znamenju tega 
praznovanja bo letošnje in na
slednje leto Henčkovo leto 
koncertov in gostovanj an
sambla po Sloveniji in tujini. 

Ansambel Henček se je na 
svoji nadvse uspešni poti od sa
mih začetkov pa do danes pred
stavil z 28 velikimi in malimi 
ploščami, kasetami, CD-ji in vi-
deokasetami. Pri Henčku doma 
visi pet velikih zlatih plošč in pla
tinasta plošča, ansambel pa je 
tudi lastnik prvega zlatega pete
lina Lojtrce domačih. Že pred 
petimi leti je ansambel prodal 
milijonti izvod svojih plošč. Hen-
čki so prepotovali dobršen del 
sveta, bili dvakrat na turneji po 
Kanadi in Ameriki in ostajajo an-
smabel, ki je med našimi izse

ljenci v Avstraliji naredil največjo 
turnejo - trajala je kar sedem 
tednov. 

Osrednja letošnja prireditev 
ob visokem jubileju bo v petek, 
22. septembra, ob 20. uri v no
vomeški športni dvorani, ko an
sambel Henček skupaj z razve
drilnim programom TV Slovenija 
pripravlja jubilejni koncert, na 
katerem bosta predstavljeni tudi 
dve novi skladbi: Henčkovih 30 
in Oštirjeva hCi. Zagotovo pa 
bodo zaigrali tudi vse najuspe
šnejše skladbe 30 let. Po mnogo 
letih bodo skupaj zapeli spet 
nekdanji člani tega ansambla, 
poleg njih pa bodo nastopili še: 
Tone Kozlevčar, Dolenjski oktet 
in humoristi Zlatko Šugman -
Frakelj, Marjan Roblek - Matevž 
in Toni Gašperčič. Prireditev bo 
povezovala Tanja Jurjevec. (Ga-
lex) 

Ansambel Henček sestavljajo: Metka Kostrevc, Tomaž in Toni 
Burkat, Tomaž Zorko in Blaž Zorko 

,ALVO^ 
UPRAVA tn TRGOVINA: B. Mitavcev 3, Brežice 

Tel./Fav: 060861-629 

RAČUNALNIŠKA 
TRGOVINA 

RAČUNALNIKI 
TISKALNIKI 
SOFTVVARE 

Windows 95 upgrade 
17.990,00 SIT 
Windows 95 
15.990,00 SIT 

Z o r a n Pred in z gosti v Oazi 
Senovo, 15. septembra - V okrepčevalnici Oaza znajo pripraviti 

res svojevrstne oblike zabave. Tudi tokrat so poskrbeli za presene
čenje, in sicer so v goste povabili Zorana Predina. Uradni del nasto
pa je imel v avli doma 14. divizije. Nato pa so za goste pripravili 
posebno presenečenje, kajti v Oazi se je žur nadaljeval. 

Tam so nastopili bivši Imagine ali hišni bend, ki so nato skupaj 
s Predinom zabavo vlekli naprej, na koncu pa se jim je še pridružil 
znani slovenski igralec, sin Zlatka šugmana - Jernej Šugman, ki 
ga lahko vidite tudi v posrečeni vlogi Teatra paradižnik, kjer igra 
vratarja Vesa, in tudi on je pokazal svoje pevske talente. 

Za vse tiste, ki ste zabavo ali žur zamudili, pa vas čaka priložnost 
že čez mesec dni, ko bo v Oazi nastopil "neprilagojeni" Adi Smolar. 

Oliver Dragojevič 
v Termopol isu 

Čatež ob Savi, 16. septembra - V Clubu Termopolis je nastopil 
Oliver Dragojevič, dalmatinska glasbena legenda. Ta večni romantik 
se je kljub pozni uri predstavil pred nabito polnim nočnim zabaviš

čem Term Ča
tež. S svojimi 
zimzelenimi 
skladbami Ska-
linada, Nadali-
na, Oprosti mi, 
pape, Cesarica 
in mnogimi dru-
gami je ponov
no dokazal, da 
je zanj prostora 
tudi na sloven
ski glasbeni 
sceni, o svojih 
načrtih pa raz
mišlja: "Bit če 
toga još, bez 
brige..." (Galex) 

Predin bo nastopil tudi 
X Brežicah 

Zoran Predin in njegovi Ambasadorji užitka zaključujejo pripra
ve za promocijsko turnejo Zoranove nove plošče. Čeprav to 
zveni nenavadno, bodo poleg promocije "Napada ljubezni" 
prvič v živo predstavljene tudi skladbe s prejšnje plošče "Gate 
na glavo" (v ušesih nam je še vedno znana Sonček je...). Predin 
pripravlja tudi novi spot, ki bo posnet v sodelovanju s Tomažem 
Pandurjem. 
Kljub uspešni šolo karieri pa Zoran ne zanemarja matične 
skupine Lačni Franz, saj bodo po krajšem premoru ponov
no začeli koncertirati. Sezono odpirajo v petek, 29 septem
bra, v Brežicah, ko bodo nastopili v dvorani Foruma ustvar
jalcev kulture (F.U.K.) 

Spot Demolition Croup 
Slovenski glasbeniki se vse bolj zavedajo pomena video promo

cije. Video ob izidu plošče ni več nič nenavadnega, je pa še vedno 
neobičajno, če si kak izvajalec privošči redno video produkcijo. 
Demolition Group in Coptic Rain sta nedvomno skupini, ki na tem 
področju prednjačita. 

Coptic Rain bodo video "Double Edge" (režija Peter Vezjak) pri-
mierno predstavili 21. septembra v oddaji Tok Tok, en teden pozne
je, 28. septembra, pa bo v isti oddaji primiera "U tvojim očima" 
(režija Sašo Podgoršek), prvega iz serije treh napovedanih spotov 
Demolition Group. (Galex) 
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Otvoritev razstave 

Sevnica, 14. septembra - V četrtek je bila na sevniškem gradu 
otvoritev fotografske razstave Brežičana Hrvoja Oršaniča, ki sodi 
v sklop prireditev Grajsko poletje. V uvodu je bil koncert Vlada 
Kreslina, ki pa so ga morali zaradi slabega vremena prestaviti v 
lutrovsko klet. Dogodek je privabil veliko ljudi, Kreslinu pa jih je 
celo uspelo pripraviti do tega, da so z njim zapeli. 

Jožica Vrtačnik Lorber je zapisala, da je Hrvoje Oršanič, diplo
mirani inženir gozdarstva, fotograf, ki med številnimi motivi postavi 
v središče svojega zanimanja naravo, predvsem gozd s svojo 
floro in favno. Razstavo, imenovano V zelenem, je otvoril župan 
Peternel, ki je spomnil na čas, ko je bila Sevnica še Lichtenwald 
- svetli gozd. Razstava bo na ogled v sevniški grajski galeriji do 
8. novembra. (T.S.) 

Dušan Fiiipčič razstavl ja v cerkl janski 
vojašnici 

Cerklje ob Krki, 15. septembra - Učni center Cerklje in Kultur-
no-športno društvo sta v prostorih učnega centra odprla razstavo 
akademskega slikarja Dušana Filipčiča, opus pretežno portretov, 
ki ga je predstavil prof. Jože Matijevič. V programu sta sodelovala 
še Pihalni orkester iz Loč in pesnik Peter Srpčič. Razstavo je odprl 
brigadir Slovenske vojske Janez Butara in je odprta vsak delavnik 
med 13. in 16. uro, seveda pa si jo ogledate tudi ob drugem času. 
(nic) 

Društvo Sonce spet združuje 
Kostanjevica, 15. septembra - Šentjernejsko društvo Sonce 

- gibanje Osamljeni, spoznajmo se je minuli petek za svoje vedno 
bolj številčne člane pripravilo izlet v bližnjo Kostanjevico, kjer so 
si ogledali galerijo Božidarja Jakca, še posebej pletersko zbirko 
starih mojstrov. V župnijski cerkvi so se zbrali k priprošnji, zatem 
pa je petdeseterica v restavraciji Pod Gorjanci povečerjala in se 
poveselila ob zvokih harmonike, (nic) 

Pihalna godba Loče 
Loška godba na pihala je nedavno obhajala petinsedemdesetlet-

nico delovanja. Ob jubileju so v novoodprtem gasilskem domu 
pridobili novo vadbeno dvorano, sponzorji pa so jim pomagali 
tudi pri nakupu osemindvajsetih novih instrumentov. Načrti za 
bližnjo prihodnost so poleg udeležbe na reviji pihalnih orkestrov 
Posavja še božično-novoletni koncert ter odziv na povabila, kakr
šno je bilo nedavno v Cerklje na svečano vojaško zaprisego, od 
koder je tudi slika, (nic) 

Bo streha na OS Razbor le obnovljena? 
Sevnica, 15. septembra - Kot je znano, so v letu 1992 in 1993 ' 

potekale aktivnosti, da bi se v prostorih OŠ Razbor nastanila 
terapevtska skupina Don Pierina. Temu so se krajani in farani 
Razborja uprli in sklenili, da se šola raje odda v najem krajanom. 
Ti bi jo obnovili, jo seveda večnamensko uporabljali in se tako 
izognili propadanju objekta." Sedaj je potrebno obnoviti streho 
omenjene stavbe, zato je gradbeni odbor na sevniški občinski 
svet naslovil prošnjo, da občina pomaga pri pokritju stroškov 
obnove, ker kljub prispevkom krajanov v denarju, materialu in 
prostovoljnem delu gradbeni odbor ne bo imel dovolj sredstev. 
Občina Sevnica bo tako prispevala 160.000 SIT. (dama) 

Jerica SanteJ razstavl ja 
Ljubljana, septembra - V preddverju Blagovne borze v Ljubljani 

so odprli slikarsko razstavo Jerce Šantej, 31-letne slikarke iz Sev
nice, ki je diplomirala na FNT, smer oblikovanje. Doslej je imela 
že osem samostojnih razstav, sodelovala pa je tudi na več skupin
skih. Obiskovalci njene razstave so se prepričali, da gresta umet
nost in posel z roko v roki skozi čas v večnost. Matjaž Kocbeg 
je o slikarki dejal, da bi lahko postala dobra pastirica ali pianistka, 
vendar so se bogovi odločili, da pošljejo v svet slikarko, (vir: 
Slovenske novice) 

Koncert MePZ VI v A 
Zveza kulturnih organizacij organizira v okviru sevniškega 
grajskega poletja koncert MePZ VIVA iz Brežic, in sicer v 
soboto, 23. septembra 1995, ob 19. uri na sevniškem gradu. 
Pripravili so zelo pester program, ki bo navdušil starejše 
ljubitelje zborovskega petja in predvsem tudi mladino. Kon
certni program bodo obogatili Petra Gačnik (violina), Alen
ka Bogolin (klavir) in Branko Rozman (harmonika). 
V primeru slabega vremena bo koncert v Lutrovski kleti. 
Prodaja vstopnic bo eno uro pred koncertom. To je zaključ
na prireditev letošnjega sevniškega grajskega poletja. 

Še en amur - velikan na suhem 
Nova vas pri 

'Mokricah, sep
tembra - Že v 
eni prejšnjih 
številk Našega 
glasa smo po
ročali o amurju 
- velikanu, to
krat pa pišemo 
o njegovem 
"mlajšem bra
tu", ki je meril 90 
cm in tehtal na
tanko 11 kg. 
Srečni ribič je 
Darko Štam-
pek, sicer član 
RD Brežice. 
Ujeti amur je bil 
do nedavnega 
vodni gospodar 
v mokriškem 
ribniku. Sprašu
jemo se, kdo bo 
naslednji rekor
der? (Božidar 
Zore) 

Druge športne igre ZLSD v Velenju 
Velenje, 16. septembra - Kar sedemsto športnikov se je pomerilo v 

šestih športnih disciplinah, med njimi so bili tudi športniki člani ZLSD iz 
Krškega in Sevnice. 

Krško organizacijo so predstavljali tekmovalci v disciplinah mali nogomet, 
šah in tenis, Sevniški pa so nastopili v malem nogometu in šahu. 

Zelo uspešni so bili v obeh taborih, saj so skupaj osvojili dve prvi mesti 
(Krško v šahu, Sevnica pa v malem nogometu). V skupni razvrstitvi je Krško 
zasedlo 6. mesto, Sevnica pa si deli 8. mesto. (Toni) 

Iz Štefkine kuhinje 
Štefkina kuhinja je bila v soboto polna sveže pečenih štručk, 

nadevanih z orehi, mandlji, rožički, makom in še čim. Kako dobro 
je bilo pecivo, so lahko poskusili le tisti, ki so se v nedeljo dopoldne 
odpravili na grad Rajhenburg, na slavnostno proslavo ob vrnitvi 
izgnancev. Tam sta jih najmlajša mojstra iz priznane krške kuhinje 
prodajala ljudem, ki so bili zanje pripravljeni čakati tudi ure in ure... 

Boštjan, Štefka in Marjeta Colarič v sobotni noči, po oprav
ljenem napornem delu 

Razstava ročnih in l jubitel jskih del 
Brestanica, 15.-17. septembra - Društvo upokojencev Bresta

nica je v sklopu 1.100-letnice prve pisne omembe Rajhenburga 
in 50- letnice zmage nad fašizmom in nacizmom priredilo razstavo 
ročnih in ljubiteljskih del. Razstavljenih je bilo kar 230 del tidesetih 
upokojencev, večina jih je nastalo v okviru krožka, ki ga DU orga
nizira vse od novembra do meseca aprila. Najstarejša upokojenka 
Angela Samec, ki kljub svojim 93 letom še vedno šiva gobeline, 
je enega iz svoje bogate zbirke društvu tudi podarila. Poleg vseh 
slik, gobelinov, prtičkov, pletenih puloverjev, rokavic pa tudi rož 
in sadja smo si lahko ogledali tudi vse ribiške in kegljaške pokale 
društva. Poleg krožka ročnih in ljubiteljskih del pa DU Brestanica 
organizira za svoje člane tudi različne dejavnosti, kot so pohodni-
štvo, izletništvo, pozimi telovadba pod strokovnim vodstvom. Vsak 
mesec organizirajo en izlet, dvakrat na leto pa se za pet dni 
odpravijo v toplice v Izolo. 

Prvo razstavo po letu '92 so si v ponedeljek ogledali še učenci 
. sedmih in osmih razredov OŠ iz Brestanice. Društvo je bilo z 

obiskom izredno zadovoljno, njihova želja pa je, da bi se znanje 
in spretnost starejših prenesla tudi na mlajšo generacijo. (Kati) 

PleteršniH za vse rodove 
Okrogla miia ob 100-letnici 

izida Pleteršnikovega slovarja 
Pišece, 16. septembra - Od

bor Maksa Pleteršnika in istoi
menska osnovna šola iz Pisec 
sta v sodelovanju s Slavistič
nim društvom Slovenije v po
častitev stote obletnice izida 
Pleteršnikovega Slovensko-
nemškega slovarja priredila 
okroglo mizo z delovnim na
slovom Vprašanja slovaropi-
sja. 

Po pozdravnem nagovoru 
brežiškega župana Jožeta Avši-
ča je okroglo mizo vodil pred
sednik Slavističnega društva 
Slovenije Franc Novak, sodelu
joči predstavniki ljubljanske filo
zofske fakultete, akademije zna
nosti in umetnosti, inštituta za 
slovenski jezik ter obeh univerz 
pa so želeli s postavljenimi vpra
šanji in odgovori opozoriti na 
značilnosti in pomembnost da
našnjega slovaropisja in slova-
roslovja za ohranjanje in razvoj 
slovenskega jezika. Pri tem se 
niso mogli izogniti izjemno veli
kemu pomenu Pleteršnikovega 
slovarja, za katerega je dr. Ada 
Vidovič Muha dejala, da je ob 
Slovarju slovenskega knjižnega 
jezika središčno jezikoslbvno 

delo, saj je brez njega skoraj ne
mogoče prevajati dela sloven
skih avtorjev iz npr. Dalmatino
vih časov, kot je poudarila tudi 
dr. Irena Orel Pogačnik. Medtem 
ko se je dr. Jože Toporišič v svo
jem delu pogovora dotaknil raz
ličnih izdaj slovenskega pravopi
sa, pri čemer je poudaril pomen 
prokaza besednega naglasa, pa 
je bil dr. Viktor Majdič zelo kriti
čen do nepravilnega pisanja ne
katerih krajevnih imen v Krajev
nem leksikonu Slovenije. Pose
bej se je Pleteršnika dotaknil še 
akademik Franc Jakopin, ki je 
spregovoril o "pripominjah". 
Tako je avtor namreč imenoval 
svoj uvod v slovar, v njih pa daje 
bralcu navodila, kako ga je treba 
brati in razumeti. Dogajanje v pi-
šeški večnamenski dvorani je 
spremljala tudi razstava slik Ple-
teršnikove domačije in rojstnega 
kraja. Na koncu so sodelujoči 
menili, da bi tovrstne okrogle 
mize morale postati tradicional
ne, ter dodali, da bi morala Ple-
teršnikova domačija postati ne
kakšen romarski kraj za sloven
ske učence, dijake in študente. 

(ES) 

V ZD več prostora za vse 
Sevnica, 15. septembra - V petek je Marija Jazbec prerezala 
trak in s tem slavnostno otvorila novi prizidek sevniškega zdrav
stvenega doma. Novi prostori znašajo 840 m2, kar je velika prido
bitev za tamkajšnje uslužbence in pa za tiste, ki so jim potrebne 
njihove usluge. Tako so pridobili prostore za nujno medicinsko 
pomoč, prostor za medicino dela, dispanzer za žene, prav tako 
pa so pridobili prostore še za tri splošne ambulante, specialistično 
ter splošno zobozdravstveno ambulanto. Sedaj je tam na ogled 
likovna razstava Stoparjeve likovne kolonije, katere avtorji so 
zdravstvenemu domu podarili okoli 20 svojih del. (T.S.) 

jUČAVNIČARsTv 
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IVAN KRAJNIK s.p. 

Mihovica 28 
68310 Šentjernej 
Tel.: 068/81-571 

Doma: 068/42-437 

- s p e c i a l n a n a d g r a d n j a 
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v r a t a na v o d i l a z a g a r a ž e in d e l a v n i c e 
- v a r j e n j e a l u m i n i j a 

V Cerkl jah Je zaprisegla i e t r ina js ta 
generacija 

Cerklje ob Krki, 15. septembra - Na slovesnosti ob zaprisegi 
nove mlade generacije slovenskih vojakov so se zbrali poleg star
šev in sorodnikov tudi predstavniki vojske in župani več občin. 
Mladim vojakom sta v pozdrav spregovorila brežiški župan Jože 
Avšič in generalpolkovnik Albin Gutman. Po slovesnosti so si imeli 
obiskovalci priložnost ogledati prostore vojašnice ter razstavo slik 
Dušana Filipčiča, razstavo orožja in fotografij iz časa vojne za 
Slovenijo, (nic) 

Izdelava razvojnega projekta CRPOV 
Zabukovje 

Sevnica, 15. septembra - 2e v letu 1992 je IS SO Sevnica 
imenoval Projektni svet za izdelavo razvojnega projekta CRPOV 
Kal -Kladje-Osredek. V marcu 1995 je bila na Ministrstvo za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano posredovana vloga za vključitev 
novega območja CRPOV - za del KS Zabukovje. Projektni svet 
vodi sevniški župan Jože Peternel. Naj povemo še, da je v Repu
bliki Sloveniji izredno veliko zanimanje za vključitev novih območij 
za program CRPOV (Celostni razvoj podeželja in obnova vasi), 
celo okrog 200, da pa bo odobrenih približno le desetina, (dama) 

Prodaja k letnih prostorov 
v KU Tržišče 

Sevnica, 15. septembra - Sevniški občinski svet je na svoji 
zadnji seji dal soglasje k prodaji kletnih prostorov v stavbi Krajev
nega urada v Tržišču, katerega lastnik je Občina Sevnica. Na 
podlagi vloge za odkup omenjenih prostorov neke občanke in 
stališča ter soglasja KS Tržišče o prodaji prostorov pod pogoji, 
da kupec poskrbi za primeren prostor za shranjevanje mrliških 
vozičkov, dokler ne bo urejena mrliška vežica. Skupna površina 
omenjenih prostorov znaša 29,43 m2, kar pri izračunu in upoštevani 
predpisani metodologiji znaša 640.460 SIT. Tolikšna bo tudi izklic
na cena pri javni prodaji, (dama) 



C NAŠ GLAS 30, 20. SEPTEMBER 1995 KRONIKA - ŠOLA D 
Počastili IOO letmco radia 

lit srečanje oldtimerjev 
Zveze radioamaterjev 

Slovenije 
Krško, 16. septembra - Ho

tel Sremič je bil prizorišče sre
čanja več kot 120 oldtimerjev 
radioamaterjev iz vse Sloveni
je, ki so tako počastili tudi 100 
obletnico radia. Počastitev iz
najdbe in uporabe tega čude
sa, pomembnega za napredek 
človeštva, je sploh prva v naši 
državi. Zbirati so se začeli že 

okrog 9. ure, si ogledali raz
stavo starih radijskih apara
tov, last Tinčka Ivanuše, in ta-
sterjev - tipkal, last Boška Dju-
rice. Srečanje je ob pomoči 
pokrovitelja Nuklearne elek
trarne pripravil domači radio-
klub. 

Kdo so sploh oldtimerji? Oldti-
merji so radioamaterji z najmanj 

25-letnim aktivnim delom. Naj
starejši dela že od leta 1932. 
Tudi v Posavju jih imamo: Sveto-
polk Valenčič z Rake, Dušan Ka
plan in Vladimir Pucko iz Cerkelj 
ob Krki, Mirko Šibilja iz Sevnice, 
Jože Zagorc iz Kostanjevice, 
Anton Kranjc iz Boštanja, Vinko 
Pire, Milan Žuraj, Janko Kuselj 
in Boško Karabaš iz Krškega. 
Imamo jih kar deset, ki s svojim 
vzgledom im zanosom uspo
sabljajo nove rodove in nanje 
prenašajo svoje bogate izku
šnje. 

Srečanje je bilo dobro organi
zirano. Najprej so si ogledali 
elektrarno. Za ogled je bilo veli
ko zanimanja, saj si jo je ogleda-

"Sožitje" humane skrbi 
la svoje varovanec 

Odslej bodo imeli varovanci "Sožitja" s posebnimi 
knjižicami prioritete v zdravenih domovih občine 

Krško 

odnos do varovancev, saj bodo 
tiste, ki bodo imeli izkaznico, ki 
potrjuje, da so člani društva "So
žitje", vzeli kot prioriteto tako v 
zdravstvenih domovih kot v zob
nih ordinacijah, kajti duševno 
prizadeti imajo svoje težave, ki 
obremenjujejo njih in ostale pa
ciente v čakalncah. (Lea) 

Krško, septembra - "Soži
tje", društvo za pomoč dušev
no prizadetim osebam v obči
ni, ki zajema vse duševno pri
zadete od rojstva do smrti, ne 
glede na starost, skrbi za svo
je varovance z obiski po do
movih, kjer se s starši oz. 
skrbniki pogovarjajo o proble
mih in jih seznanjajo o novih 
izhajajočih predpisih. To zelo 
ugodno vpliva na varovance in 
starše, saj imajo občutek, da 
niso sami in da le nekdo misli 
nanje. 

Predsednik društva, Dane Mi-
žigoj: "Ljudje oziroma družine, 
ki nimajo v neposrednem sorod
stvu duševno prizadetih oseb, 
težko razumejo težave družin, ki 
živijo s takšno "boleznijo". Rav-
io zato ima društvo "Sožitje" ve
like težave pri pridobitvi denar
nih prispevkov. Da pa bi prikaza
li delo društva, bomo še v tem 
letu izdali lastni bilten o potre
bah varovancev in delu dru
štva." Nova iniciativa predsedni
ka "Sožitja" je, da se za varovan
ce, ki niso vključeni v nobeno 
dejavnost, po posameznih po

dročjih v občini organizirajo kraj
ša tedenska ali polmesečna dru
žabna srečanja pod strokovnim 
vodstvom. 

Vodstvo zdravstvenega doma 
Krško je pokazalo zelo human 

Pisma bralcev 
Izjava 

Zaradi številnih telefonskih kli
cev, govoric in namigovanj želim 
obvestiti širšo javnost, da "Ser
vis gospodinjskih aparatov in ši
valnih strojev Novak Željko s.p." 
s sedežem firme Naselje NE 6 
na Vidmu, nima nobene sorod
stvene, pravne ali ekonomske 
povezave z g. Marjanom Nova
kom, ki ima servis na CKŽ V 
Krškem (pri mostu). Povod za 
tole pisanje mi je dal sam g. Mar
jan Novak, ki me je 12.9.1995 v 
večernih urah klical po telefonu 
in potem govoril nerazumljive re
či. Očitno se mu zaradi številnih 
intervencij tržne inšpekcije in ci
vilnih tožb nezadovoljnih strank 
popustili živci... 

V Krškem deluje več servisov 
za gospodinjske aparate. Servis 

gospodinjskih aparatov in šival
nih strojev Novak 2eljko, Naselje 
NE 6 je bil ustanovljen 
15.1.1988. Poleg servisiranja 
bele tehnike skozi normalno živ
ljenjsko dobo smo pooblaščeni 
tudi za popravila, ko je aparat v 
garancijskem roku. Takšno po
godbo imamo s firmami "ELMA" 

• (Slovenija), "Rovventa" (Nemčija, 
"FERRARI" (Italija) in "elna" (Švi
ca). Poudariti želim, da od usta
novitve servisa pa do danes ni
smo imeli nobene intervencije tr
žne inšpekcije, ker smo vse mo
rebitne reklamacije reševali hitro 
in korektno. 

To sporočilo je namenjeno 
strankam, ki mislijo, da gre za 
eno in isto osebo. 

Željko Novak s.p. 
Naselje NE 6, Krško 

lo 117 udeležencev; večina se 
jih je prvič srečala z nuklearno 
tehnologijo. Z videnim so bili 
zelo zadovoljni. Morda je bil ta 
ogled tudi eden od vzrokov tako 
velike udeležbe. 

Ob 14. uri je bila svečana 
otvoritev srečanja, na kateri so 
prisotne pozdravili: Boško Kara
baš v imenu organizatorja, žu
pan občine Krško Danilo Siter, 
predsednik ZRS Leopold Kobal 
- Ladislav in sekretar SRH iz so
sednje Hrvaške. Vsi so čestitali 
radioamaterjem za dosežene re
zultate, predsednik ZRS pa je 
spregovoril o pripravljajoči se 
novi zakonodaji, o potrebi po 
drugačni, novi organiziranosti, ki 
bo nekakšen servis svojemu 
članstvu. Spregovoril je o pripra
vah na 50. obletnico radioama
terstva in pozval članstvo, še 
posebno oldtimerje, da napišejo 
prispevke za zbornik, pa tudi 
drugače naj svoje bogate izku
šnje strnejo v razne priročnike 
ali drugo literaturo. 

Na srečanju so s priložnostni
mi darili obdarili nekaj najbolj za
služnih članov. Med njimi je bil 
tudi ustanovitelj in po stažu naj
starejši član Radiokluba Krško 
Milan Žuraj. 

Po skupnem kosilu so mnogi 
odšli do radioamaterske posto
janke na Čretežu in v svet poslali 
sporočilo o srečanju in čestitke 
vsem radioamaterjem po svetu 
za njihov mednarodni praznik, ki 
je vsako leto tretjo soboto v sep
tembru. (Toni 

Popravek pisma 
( M M . 17,11.8.1995) 
"Delala in trpela sem 

celo življenje" 
Naj povem, da je datum v 

omenjenem pismu napačen, ker 
sva bila takrat z možem še v 
zakonu, vendar je on služboval 
v Ljubljani, tako sem živela sama 
z mamo in otrokom. Popravek 
sem v uredništvo dostavila pra
vočasno, toda vseeno je prišlo 
do napake, zato se za sporni 
datum opravičujem, toda vse 
druge navedbe so resnične. 

Marija Zorič 

Sevniški osnovnošolci v Gardalandu 
Sevnica, septembra - Minuli teden so se učenci petih oddelkov 

osmih razredov OŠ Sava Kiadnika iz Sevnice in njihovi učitelji 
vrnili z dvodnevne zaključne ekskurzije v Gardatand in slovensko 
Primorje. Namen ekskurzije je bil obiskati to vetiko italijansko 
zabavišče, si ogledati nekatere kulturne znamenitosti, tako v Italiji 
kot tudi doma, v Sloveniji, zato so si učenci, skupaj s svojimi 
učitelji, na poti domov, ogledali še slovenska obalna mesta in 
znamenite Škocjanske jame. (dama) 

Najboljši brežiški maturan t i 
p r i predsedniku države 

Ljubljana, 1.5, septembra - Predsednik RS Milan Kučan je 
sprejel 127 najboljših slovenskih maturantov iz 31 srednjih šol, ki 
so letošnjo maturo opravili z več kot 30 možnimi točkami. Med 
njimi so bili tudi trije maturant) brežiške gimnazije, in sicer Matjaž 
Pire iz Brežic (33 točk), Peter Marjan Kink z Raven pri Zdolah (32) 
in Samo štern iz Sevnice (31). Sprejema in svečane podelitve 
maturitetnih spričeval v Gallusovi dvorani Cankarjevega doma so 
se udeležili tudi ravnatelj brežiške gimnazije Jože Antotovič, trije 
profesorji ter starši omenjenih maturantov. (Gaiex) 

Ustanovljen Stro jn i k r o t e k Posavje 
Brežice, 14. septembra - Na ustanovnem zboru združenja za 

medsebojno sosedsko pomoč - Strojnega krožka Posavje se je 
zbralo 21 ustanovnih članov, predvsem mladih, ki so izvolili vod
stvo združenja in si zastaviti smernice dela. Osnovni namen stroj
nega krožka s sedežem na Kmetijski svetovalni službi v Brežicah 
je medsebojna pomoč, opravljanje kvalitetnih storitev s sodobnimi 
stroji, in to v optimalnem času ter po že dogovorjeni ceni. Za 
predsednika združenja je bil izvoljen Toni Žnideršič iz črnca. (Gaiex) 

Na brežiškem gradu predstavi l i novo 
knjigo 

Brežice, 12. septembra - Minuli torek so v malem avditoriju 
Posavskega muzeja predstavili knjigo Razbojnik Guzaj celjske 
založbe Perfekta, na katero so povabili avtorja Milenka Straška 
in urednika Draga Medveda. Strašek se je sociološko in titeramo-
zgodovinsko študiozno lotil Tiranove literarizacije življenja kozjan
skega tolovaja Franca Guzaja. Kratek glasbeni program ob pred
stavitvi so izvedli učenci brežiške glasbene šole Martina Živič, 
Gregor Perner in Uroš Vučajnk. (nic) 

BREŽIŠKA PORODNIŠNICA 
V času od 11. do 18. septembra so v brežiški porodnišnici 

rodile: Ivica Klakočer iz Koprivnice - deklico, Antonija Ferle z 
Malega obrežja - deklico, Tanja Jalovec iz Brežic - dečka, 
Simona Debeljak iz Krškega - dečka, Natalija Levičar iz Krškega 
- dečka, Vesna Planine iz Sel - dečka, Bojana Rozman iz Pav
love vasi - dečka, Petra Žabkar iz Krškega - dečka, Jadranka 
Nikolič z Gorice - deklico in Antonija Mirt s Kladja - dečka. 
Čestitamo! 

Čelno trčila 
Na lokalni cesti Velika vas-Le-

skovec se je 14. septembra ob 
14. uri zgodila prometna nesre
ča zaradi neprimerne hitrosti 
enega od obeh voznikov. V ne
sreči se je ena oseba hudo tele
sno poškodovala, nastala mate
rialna škoda pa po nestrokovni 
oceni znaša 700.000 SIT. 

Voznik osebnega vozila P.I. iz 
Zalok je vozil iz smeri Velike vasi 
proti Leskovcu pri Krškem. Ko 
je pripeljal v nepregledni ostro 
desni ovinek, je zaradi neprimer
ne hitrosti glede na stanje voziš
ča začelo vozilo zanašati. Pri 
tem je zapeljal na prometni pas, 
namenjen vozilom iz nasprotne 
smeri. Ravno v tem času se je 
nasproti z osebnim avtomobi
lom pravilno pripeljal G.M. z Dol
ge Rake, ki se je z vozilom umi
kal, vendar trčenja ni mogel pre
prečiti. V nesreči se je G.M. 
hudo telesno poškodoval. 

AVTO ŠOLA M K M 
z inštruktoricama 

Marijo in Marino vas 
pričakuje na telefonsko 
številko 06081 75 762 
ali mobitel 0609/ 631 
228. 

Hudo poškodovan 
sopotnik 

Zaradi neprimerne hitrosti se 
je 13. 9. ob 14. uri, na lokalni 
cesti Brestanica-Rožno-Breg, 
zgodila prometna nesreča, v ka
teri se je hudo telesno poškodo
val sopotnik v vozilu S.P. iz Bre
stanice. 

Voznik osebnega vozila Z.M. 
s Senovega je vozil iz smeri 
Blance proti Brestanici. Ko seje 
z vozilom pripeljal v desni ovi
nek, v neposredni bližini stano
vanjske hiše Kladje nad Blanco 
št. 2, ga je zaradi neprimerne 
hitrosti in zaradi mokre in spol
zke ceste pričelo zanašati. Izgu
bil je oblast nad vozilom in po 
nekaj metrih drsenja trčil v velik 
kup kamenja ob cesti. Od tu je 
vozilo odbilo v zrak, po padcu 
pa se je še nekajkrat prevrnilo 
po nasipu ob železniški progi 
Sevnica-Krško. V nesreči se je 
hudo telesno poškodoval sopot
nik S.P. (1976) iz Brestanice, 
medtem ko voznik Z.M (1975) ni 
zadobil telesnih poškodb. 

Ovinka ni ivozil 
V petek, 17. septembra, po

poldan je 36-letni hrvaški držav
ljan L.J. iz Pule vozil osebni av

tomobil od Brežic proti Bizelj-
skemu. Ko je v Zakotu pripeljal 
v levi ovinek, je peljal prehitro, 
da bi ga zvozil. Zaneslo ga je na 
neutrjeno bankino, potem pa na 
nasprotni pas. Tedaj se je z av
tomobilom nasproti pripeljal J.D. 
iz Maribora, vendar ga je L.J. z 
avtomobilom le oplazil, nato pa 
čelno trčil v nasproti vozeči 
BMW, ki ga je upravljal Š.Š. iz 
Miklavža. L.J. iz Pule se je v trče
nju tako hudo ranil, da je takoj 
umrl, lažje telesno poškodovali 
pa so se še štirje sopotniki v 
obeh avtomobilih. Materialne 
škode je bilo za več kot milijon 
slovenskih tolarjev. 

Izginil fiat punto 
Tudi avtomobile kradejo, mar 

ne? Zgodilo se je na parkirišču 
pred zdraviliškim domom v Ter
mah Čatež. 

A.A (1974) iz Ljubljane se je 
12. septembra zvečer osebnim 
avtomobilom znamke fiat punto. 
zelene barve, pripeljal na parki
rišče pred zdraviliškim domom 
in parkiral svoje vozilo. V času 
med 24.00 in 8 ure zjutraj je ne
znani storilec prišel do avtomo
bila, ki je bil zaklenjen, ga neka
ko odprl in se odpeljal neznano 
kam. A.A. je o kraji avtomobila 
policiste obvestil šele zjutraj na
slednjega dne, kar je največkrat 
že prepozno. Prav pa bi bilo, da 
policisti uspešno razrešijo tudi 
ta primer in ukradenega punta 
vrnejo zakonitemu lastniku. 

Z vozilom zadel otroka 
Na regionalni cesti v Brestani

ci se je 11. septembra zgodila 
prometna nesreča zaradi preč
kanja vozišča izven prehoda za 
pešce, v kateri se je telesno po
škodoval B.J. iz Brestanice. 

Okrog 12.00 se je B.J. (1988) 
iz Brestanice vračal iz šole. Ko 
je prišel na Cesto prvih borcev, 
je približno 30m pred zaznamo
vanim prehodom za pešce, ki je 
vrisan nasproti stanovanjske 
hiše št.6, nenadoma stekel pre
ko vozišča. V tem trenutku je iz 
smeri Senovega pripeljal voznik 
tovornega avtomobila S.M. 
(1972) iz Radeč, ki je kljub zavi-. 
ranju in umikanju v levo s pred
njim desnim delom vozila zadel 
otroka. B.J. je sicer padel in 
obležal, vendar pa se je kasneje, 
k sreči, izkazalo, da je bil pri tem 
le lažje telesno poškodovan. 

Požar r Vidmu 
Po prvih ocenah Je škode 

za IS milijonov 
Krško, 12. septembra - Ne

kaj minut pred dvaindvajseto 
uro je v tovarni Videm papir, 
proizvodnja papirja prišlo do 
požara na objektu Energetika, 
in sicer na ostrešju kotla 1 in 
kotla 2. Po prvih podatkih ka
že, da je požar nastal v kurilni
ci, kjer se je nad kotlom za 
proizvodnjo tehnološke pare 
vžgalo ostrešje. . 

Požar so ob približno 21.30 
uri opazili zaposlenimi so takoj 
sprožili akcijo gašenja in zavaro
vanja objekta ter obvestili PGE 
Krško. Pri gašenju je sodelovalo 
20 poklicnih gasilcev s petimi 
vozili, 65 prostovoljnih gasilcev 
iz petih gasilskih društev ter 16 
delavcev Energetike in Papirni
ce. V pripravljenosti pa je bilo 
tudi GD Kostanjevica in zdrav-

Prometni rež im 
ob kolesarski d i rk i 

V soboto in nedeljo bosta v Krškem potekali dve kolesarski 
dirki. Zaradi sobotnega kriterija mesta Krško bo od 15. do 
18. ure zaprto staro mestno jedro (od občine, pod servisom, 
mimo policije, preko Dalmatinove nazaj k občini). V nedeljo 
pa bo 4. kolesarsko cestna dirka za Nagrado Savaprojekta 
potekala med 9. in 13. uro od leskovške OS, preko Gmajne, 
Brezja, Brezovske gore, Kobil, Goleka (gorski cilj), nato 
spust proti gradu, Rostoharjevi in nazaj k osnovni šoti. 
Udeleženci v prometu spoštujte prometni režim v času 
dirke in navodila organizatorja. 

stvena ekipa krškega zdravstve
nega doma za morebitno pomoč 
poškodovanim. Z uspešno inter
vencijo je bil požar kmalu loka-
liziran in do 23.30 ure tudi poga-
šen. 

Imenovana je bila komisja, ki 
si je skupaj s predstavniki Zava
rovalnice Triglav, delavci UNZ 
Krško in vodjo izmene v času 
nastanka požara naslednji dan 
ogledala pogorišče. Prve ugoto
vitve kažejo, da je bilo v požaru 
uničeno ostrešje in nosilna 
konstrukcija nad obema kotlo
ma, elektronapeljava zgornjega 
dela stavbe, merilne naprave in 
toplotna izolacija zgornjega dela 
kotla 2 ter zagonski ventil istega 
kotla. Prav tako je bila uničena 
toplotna izolacija parnega raz-
delilca. Poškodovani pa so bili 
notranji ometi, okna, fasada, po
goni ventilov in določene po
možne konstrukcije v stavbi. Za
radi nujne nenadne ustavitve ko
tla 2 so možne tudi okvare na 
tem kotlu. 

Nastala škoda znaša okoli 15 
miljonov tolarjev, dokončno pa 
se bo vedelo, ko bo opravljen 
pregled kotla in ostale infra
strukture. Vzroke požara ome
njena komija še raziskuje, po 
sledeh požara in izjavah vodje 
izmene pa je ugotovljen začetek 
požara na ostrešju parnega ko
tla 2. (Galex) 
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KK Bavaria Wolltex: KK Interier Kr ike 
95 : 91 (41:44) 

Igralci Interierja so izgubili srečanje v Mariboru predvsem zaradi neizkuše
nosti. Po začetnem vodstvu domačih, ki so v osmi minuti vodili za 10 točIC-
so drugi del prvega polčasa igralci Interierja zaigrali odlično in prvi polčas" 
dobili. V začetku drugega dela so domačini spet povedli, sredi drugega so 
imeli že 12 točk prednosti. Igralci Interierja so se domačinom predvsem po 
zaslugi odličnega Nakiča proti koncu tekme povsem približali, vendar pa za 
dokončen preobrat niso imeli ne moči ne izkušenj. Naredili so preveč napak, 
ki so jih domačini kaznovali z zadetki iz prostih metov. Pri Interierju sta bila 
najboljša Nakič in McDonald. 

KK Interier Krško: Bordelius 4 (4:4), Zaturovski 5 (1:1), Lučev 8 (1:2), 
Krajcar 6, Me Donald 19 (5:7), Nakič 29 (6:6), Ademi 16 (4:5), Kralj 4 (2:2). (J.A.) 

A-l SKL 
Rezultati 2. kola: Republika 
Triglav 93:77 (44:41), Helios 

- Smelt Olimpija 80:79 (33:38), Litostroj -
Domžale -

Donat Mg - Satex Maribor 83:74 (36:42 
- Idrija, 74:69 (40:27), Rogaška 
, BWC Maribor - Interier Krško 

95:91 (42:44), Iskra Litus- Kovinotehna Savinjska^ olzela 62:76 (29:27). 
Kov. Sav. Polzela 2 
Helios 2 
Litostroj 2 

«Idrija 2 
Smelt Olimpija 2 
Rogaška Donat 2 
Interier Krško 2 
Iskra Litus 2 
Bavaria Wolltex 2 
Republika 2 
Satex Maribor 2 
Triglav 2 

2 
2 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
0 
0 

0 
0 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
2 
2 

Pari prihodnjega kola (sreda, 20.9.): Smelt Olimpija 
- Republika, Idrija - Rogaška Donat, Interier Krško 
Bavaria Wolltex, Kovinotehna Savinjska - Litostroj. 

174:127 4 
163:157 4 
160:146 3 
154:140 3 
155:146 3 
149:150 3 
160:162 3 

64: 76 3 
161:176 3 

80: 81 2 
162:172 2 
142:191 2 

- Iskra Litus, Satex 
- Helios, Triglav -

KK Brežice : ŽKK Maribor 
67 : 51 (19:11) 

V drugem kolu košarkaške B lige so Brežičani doma visoko premagali 
ekipo ŽKK Maribor. Domači so povedli že na začetku in bili skozi vso tekmo 
precej boljši nasprotnik, tako da je njihova visoka zmaga povsem zaslužena. 
(J.A.) 

NK Krško - NK Samobor 9 : 7 (9:1) 
Krško, 6. septembra - V prijateljski mednarodni nogometni tekmi sta se 

pomerili domača enajsterica in ekipa Samobora, trenutno vodilna v hrvaški 
drugi ligi. Gostje so brez večjih težav premagali krške četrtoligaše, saj se je 
pokazala velika razlika v kakovosti. Tekma pa je bila vseeno koristna za 
Krčane, saj so v tekmi z močnim nasprotnikom spoznali svoje sposobnosti. 
V ekipi Samobora nastopajo sami poklicni nogometaši ter dva kvalitetna 
albanska nogometaša. (Pilip) 

NK Kovinar - NK Krško 1 : 1 (1:9) 
V povratnem srečanju prvega kroga pokala za področje MNZ Celje so se 

Krčani kljub porazu v Štorah uspeli prebiti v drugi krog pokalnega tekmovanja. 
Na začetku tekme je sicer kazalo na visok poraz Krčanov, saj so domači 
vodili že 3:0 (s 5:0 bi izločili Krčane). V drugem polčasu so krški igralci zbrali 
moči in z zadetkoma Molana in Plankarja znižali rezultat. 

Krški mladinci so doma v prvem krogu pokala premagali vrstnike iz Radeč 
z rezultatom 6:0 (3:0). Strelci za domače: Mlakar, Novak, Mujakič, Cedilnik, 
F. in R. Zorko. (Pilip) 

NK Brežice - NK Usnjar 1 :5 (1:9) 
Brežičanom je zmanjkal le kanček športne sreče za napredovanje v drugi 

krog pokalnega tekmovanja. Po neodločenem rezultatu v Šoštanju bi jim 
zadostovala že minimalna zmaga na domačem igrišču. Povedli so domači z 
zadetkom Lazanskega, žal pa so v nadaljevanju igrali slabše, kar so gostje 
izkoristili in izenačili. Ob koncu rednega dela bi lahko domači tudi izenačili 
iz enajstmetrovke, vendar so zadeli le vratnico. Po izvajanju enajstmetrovk 
so bili boljši" igralci iz Šoštanja in tako napredujejo v drugi krog. (Pilip) 

STREUANJE 
»» Strelski pokal "Posavje 95 

Radna nad Boštanjem, 17. septembra - Dvajset strelcev iz Ljubljane, 
Kopra, Nove Gorice, Krškega in Senovega se je udeležilo tekmovanja v 
prostem pištolskem streljanju za pokal Posavje 95. 

Po disciplinah so bili doseženi naslednji rezultati: Razred standard: 1. mesto 
Andrej Feguš - Ljubljana, 2. mesto Damjan Pesek - Ljubljana in 3.mesto 
Ludwig Dvojmoč - RSC Krško. 

Revolver: 1. mesto Dušan Levičar - CPS Krško, 2. mesto Marjan Čeplak 
- CPS Krško in 3. mesto Andrej Ramovš - PPS Ljubljana. 

V absolutnem seštevku je 1. mesto osvojil Andrej Feguš iz Ljubljane, ki 
tudi sicer vodi v slovenskem pokalu, 2. mesto Jože Godina iz CPS Krško, 
3. mesto pa Samo Jakša iz RSC Krško. 

V shoot-offu pištola je zmagal Mirko Ognjenovič - PPS Posavje, drugi je 
bil Ludwig Dvojmoč - RSC Krško, tretji pa Slavko Šabec - SCL Ljubljana. 

V shoot-offu revolver pa: 1. mesto Dušan Levičar - CPS Krško, 2. mesto 
Andrej Feguš - Ljubljana in tretje mesto Andrej Repovž - PPS Ljubljana. (Toni) 

579 krogov Grabnarjeve in Županca 
V nedeljo so se leskovški strelci pomerili v prvi tekmi za sestavo ekipe v 

I. in III. slovenski strelski ligi. Najboljša sta bila Tina Grabnar in Dejan Župane, 
ki sta nastreljala po 570 krogov, tretji pa je bil Gorazd Zorič s 562 krogi. 

Strelska sezona se za Leskovčane prične v petek in soboto, ko bo devet 
strelcev sodelovalo na tekmovanju v štorah. (J.A.) 

ZA NAROČNIKE SO MALI OGLASI 
BREZPLAČNI 

TUKAJ BI BIL LAHKO VAŠ OGLAS! 

Endurance, trda preizkušnja za konja in jezdeca: 

s Kočevskega 
Endurance, trda pre 

m Čatežu sta zmagali 
Na Čatežu obljubljajo, da bodo konjeniške tekme, endurance in galopske dirke še organizirali 

Čatež ob Savi, 16. septembra -
Endurance je tekmovanje v 
vzdržljivostnem jahanju, kjer meri 
proga najmanj 30 kilometrov, lah
ko pa je dolga največ 100 milj (164 
km). Američani, ki so udarjeni na 
svojo velikansko deželo, so menda 
organizirali prvi endurance in o do
godivščinah ter potegavščinah s 
tega tekmovanja še danes krožijo 
zgodbe: nekdo je za nekaj časa 
dal konja na vlak, drugi si je na 
neki farmi oskrbel spočitega... Se
veda so jih dobili. Današnji endu
rance na Čatežu je bil kratek, meril 
je samo 30 kilometrov in na njem 
sta zmagali hči in mati, Petra in 
Nada Okorn iz Drage na Kočev
skem, tretji pa je bil Tomaž Štraus 
iz Straže pri Cerknem. Gostitelj 
tekmovanja Tone Zevnik je očitno 
precenil sposobnosti svojega ko
nja in je bil po drugem teku diskva

lificiran, čeprav je v obeh tekih s 
štartno številko 4 prvi prišel skozi 
cilj. Konju ni mogel dovolj hitro za
dosti umiriti pulza in dihanja.... 

Razen omenjenih tekmovalcev so 
nastopili še: Jože Leben s Čateža, 
Dušan Vončina iz Izole, Marko Tušar 
iz Zakojce, Aleš Grahek s Čateža, 
Janko Kolarič iz Sečovelj, Maša Re-
Ijič iz Sečovelj, David Šterbenc, Clav-
dio Stepanchich iz Slop, Mojca Bav
čar iz Kopra, Nataša Svetina iz Lokev, 
Miha Okorn iz Drage in Primož Hribar 
z Izlak. Na seznamu konj je zapisanih 
kar nekaj pasem: polnokrvni ali polk-
rvni angleži, ameriški kasači, indijan
ski pinti, madžarski gidrant, arabci, 
hanoveranci in mešanci. Pomembno 
je le eno merilo: da je konj dovolj 
močan in vzdržljiv, ne le da prenese 
naporno terensko ježo čez drn in strn, 
pač pa da ga vse skupaj ne izčrpa. 
Tekmovalci namreč štartajo dvakrat, 

Družina Okorn se je dobro zavedala svojih možnosti za zmago, 
zato so nestrpno čakali, da bosta srčni utrip in število dihljajev 
padla pod dovoljeno mejo. 

Desno na sliki Franci Lušič , v črtasti majici Tone Zevnik. 

po prvem prihodu v cilj morajo najka
sneje v pol ure s konjem pred vete
rinarja in če ta ugotovi, da pulz pri 
živali ni padel na največ 64 utripov 
ter dihanje na največ 50 vdihljajev v 
minuti (še to določilo so tokrat prila
godili vremenu), sta tekmovalec in 
konj diskvalificirana. Šele potem lah
ko štartata v drugi krog in ko ga za
ključita, ju ponovno čakajo t.i. veteri
narska vrata. 

Franci Lušič je bil tokrat med sod
niki, sicer pa je leta 1992 na svoji 
turistični kmetiji v Slopah organiziral 
prvo tekmovanje v endurancu v Slo
veniji: "Gre za inačico terenskega ja
hanja, kjer mora jezdec konju poma
gati. Na najtežjih delih proge ga vodi 
na povodcu, da si spočije in potem 
lažje da vse od sebe tam, kjer je to 
pametno. Pri nas imamo najkrajše 
proge, saj nimamo dovolj niti konj niti 
tekmovalcev, ki bi bili pravilno in do

volj pripravljeni. Za endurance, kot je 
v Italiji in je dolg 60 kilometrov, mora 
konj tedensko za trening preteči 
1.000 kilometrov. To je že več kot 
100 km dnevno, torej skoraj že potre
buje poklicnega trenerja. Pri vsem 
skupaj niti ni toliko pomemben galop, 
so tudi elementi dresure. Na progah 
so prepreke, ki jih je treba preskočiti 
ali drugače premagati. Lahko pa se 
tekmovalec odloči za daljšo pot (in 
tekmovalni čas), ki mu mora biti na 
voljo. Tekmovalec mora progo dobro 
poznati, da lahko pravilno razporedi 
svoje in konjeve moči. Mora znati tudi 
konju ali sotekmovalcu nuditi prvo 
pomoč. Sedaj so še v veljavi načela 
športnega in moralnega tovarištva, v 
letu dni pa načrtujemo tudi uvedbo 
preizkusa znanja jahanja in teorije. 
Šele nato bo tekmovalec dobil licen
co." (Ika) 

ATLETIKA SPEEDWAY 
Pionirsko državno prvenstvo v Kranju 
V soboto in nedeljo je v ugodnih tekmovalnih razmerah potekalo atletsko 

državno prvenstvo za pionirje in pionirke. Uspešno so nastopili tudi atleti 
sevniškega atletskega kluba in FIT-a Brežice. Najboljši rezultat je dosegel 
Brežičan Vernes Mešič, ki je v metu kladiva postavil nov državni rekord, saj 
je orodje vrgel kar 51,32 m. 

Rezultati: 600 m pionirke - 1. Radišek, 8. Tomažin, 11. Felicijan; 1.000 m 
pionirke - 2. Radišek, 5. Tomažin; 300 m pionirke - 9. Felicijan; 2.000 m 
pionirji - 8. Papež; 1.000 m pionirji - 14. Papež, 16. Veber, 23. Knez; kladivo 
- 1. Mešič; palica - 2. Erkič. (Galex) 

I I . m e d n a r o d n i a t l e t s k i m i t i n g 
" B r e ž i c e 9 5 " 

Atletski klub FIT Brežice prireja v petek, 22. septembra 1995, že 
11. tradicionalni mednarodni atletski miting, na katerem bodo na
stopili atleti iz Hrvaške, Avstrije, Madžarske in Slovenije, med njimi 
bodo tudi nekateri najboljši reprezentanti, prvaki in rekorderji. 
Svečana otvoritev bo ob 15. uri, dve disciplini - skok ob palici in met 
kladiva za ženske - pa se bosta pričeli že ob 14. uri. Na programu bo 
24 disciplin (100, 400, ,800, 1.500 in 200 m z ovirami, skok v daljavo, 
višino in s palico ter troskok, met kladiva, diska, kopja in krogle). 
Zanimiva in kvalitetna atletika bo trajala ves dan, saj je zaključek pred
viden okrog 18. ure, ko bodo razglasili najboljše atlete v posameznih 
kategorijah, podelili nagrade sponzorjev in pokal Radia Brežice za naj
boljši absolutni rezultat v moški in ženski konkurenci. 
Posebna pozornost bo veljala domačim atletom, ki so tudi v letošnji 
sezoni dosegli vrsto odličnih rezultatov in bodo še posebej motivirani 
na domačem terenu. 
Tudi letošnja prireditev bo potekala pod generalnim pokroviteljstvom 
Vina Brežice, ob pomoči sponzorjev iz brežiške občine in Posavja. V 
petek se torej obeta v Brežicah kvalitetna športna prireditev, ki si jo 
velja ogledati. 

Šantej še ostaja na tretjem mestu 
Ljubljana, 17. septembra - Na stadionu v Zg. Šiški je potekala četrta in 

tudi predzadnja dirka za državno prvenstvo v speedwayu. Ob odsotnosti 
aktualnega državnega prvaka Gerharda Lekšeta je maksimalno število točk 
osvojil vodilni v točkovanju za DP Gregor Pintar pred Martinom Peterco in 
Kresom Omerzelom. Mojstre peščenih stez čaka le še ena dirka za DP, ki 
bo to soboto na stadionu Matije Gubca v Krškem. 

Vrstni red: 1. Pintar (15), 2. Peterca (12), 3. Omerzel (12), 4. Špitaler (11), 
5. Ferjan (11), 6. Šušteršič (10), 7. Drnač (9), 8. Šantej (8), 9. Hauptman (7), 
10. Koren (7). 

Skupna razvrstitev pred zadnjo dirko: 1 Pintar (57), 2. Peterca (51), 3. 
Šantej (46), 4. Lekše (33), 5. Hauptman (31), itd. (Galex) 

Samobor, 16. septembra - Plesalci Posavskega plesnega kluba Lukec 
so se udeležili plesnega turnirja v Samoboru, na katerem so nastopili plesni 
pari iz Hrvaške, Bosne irt Slovenije. Pionirski plesni pari PPK Lukec so zabe
ležili naslednje uvrstitve: 1. mesto ST in 7. mesto LA Mitja Puntar in Katja 
Zakšek, 9. mesto LA Bogdan Špoler in Staša Puntar, 12. mesto LA Itok 
Urbanč in Katja Zakšek. (Galex) 

7. kr i ter i j mesta 
in 4« cestna dirka 

V soboto in nedeljo pripravlja ko
lesarsko društvo Savaprojekt 
Krško 7. kriterij mesta Krško in 4. 
kolesarsko cestno dirko "Nagrada 
Savaprojekta". Nastopili bodo tek
movalci iz vseh slovenskih klubov, 
prihajajo pa tudi že prijave iz tujine, 
zato bo imela dirka mednarodni 
značaj. 

Kriterij mesta Krško bo v soboto 
potekal po starem mestnem jedru s 
startom pred krško občino ob 15. uri. 
Tekma šteje za kriterij slovenskih 
mest, dečki pa se bodo pomerili za 
Pokal Frutabele. Na 1.400 m dolgi 
krožni dirki po mestnih ulicah se 
bodo pomerili dečki A, B in C ter 
amaterji, mlajši mladinci in mladinci. 

V nedeljo pa se bo 4. kolesarska 
cestna dirka pričela že ob 9. uri s 
startom in ciljem pred OŠ Milke Kerin 
v Leskovcu. Tekma bo štela za Pokal 
Slovenije. Na 11,2 km dolgi krožni 
dirki z višinsko razliko 208 m bodo 
nastopili amaterji, mlajši mladinci in 
mladinci. 

Organizator pričakuje večje število 
gledalcev in zato jih ob tej priložnosti 
opozarja, da v času obeh dirk upo
števajo-prometni režim. V nedeljo or
ganizator priporoča, da gledalci par
kirajo svoja vozila kar pred nakupo
valnim centrom ali na cesti med na
kupovalnim centrom in leskovško 
osnovno šolo. (Galex) 

PLESNA ŠOLA LUKEC 
Vabi k vpisu v : 

• plesni vrtec za otroke od 4 . -7 . leta starosti.ki se bo 
pričel 26.09.1995 ob 17.00 (za malčke od 4.-5. leta) 
ter ob 17.45 (za otroke stare 5-7 let) 
• tečaje družabnega plesa za mladino in odrasle, ki se 
bodo pričeli 30.09.1995 ob 18.00 (začetni plesni tečaj) 
ter ob20.00 (nadaljevalni tečaj) 
Tečaji bodo potekali v dvorani plesne šole na Cesti 
4.julija 38a. 
Informacije in vpis na te l . 0608/22 297 in 32 795 

ali osebno v pisarni Plesne šole Lukec. 

Odprte prvenstvo Brežic 
za dečke do 16 let 

Tenis klub Brežice je prejšnji teden organiziral teniški turnir za dečke do 
16 let. Udeležilo se ga je več kot 70 tekmovalcev iz vse Slovenije. Zmagal 
je Igor Ogrinc, ki je v finalu premagal Krištofa Goloba iz TK Brezina. Kristjan 
Golob, prav tako iz TK Brezina, pa je v četrtfinalu izpadel proti Domnu Knezu 
(Medvode), ki ga je v polfinalu premagal njegov brat Krištof. 

Rezultati: Knez - Golob 3:6, 4:6; Ogrinc - Bovhan 6:2, 6:3; Ogrinc - Golob 
6:2, 6:3. (J.A.) 



C NAŠ GLAS 30, 20. SEPTEMBER 1995 OBVESTILA - REKLAME EJ 
Na podlagi 7. člena Pravilnika o dodeljevanju posojil za po
speševanje ustanavljanja novih delovnih mest v malem go
spodarstvu v občini Krško (Ur.list RS, št. 66/1993) župan 
občine Krško objavlja naslednji 

R A Z P I S 
ZA DODELITEV SREDSTEV ZA SUBVENCIONIRANJE 

REALNE OBRESTNE MERE 
IZ OBČINSKEGA PRORAČUNA 

ZA POSPEŠEVANJE MALEGA GOSPODARSTVA 
V OBČINI KRŠKO 

VSEBINA IN POGOJI RAZPISA 
1) Sredstva za kredite znašajo do 10.000.000 SIT. 

Občinski proračun bo subvencioniral polovico realne obrestne 
mere. 

2) Sredstva v obliki subvencioniranja realne obrestne mere iz 
občinskega proračuna se za isti program dodeljujejo le enkrat, 
in sicer za naslednje namene: 
- nakup, graditev, prenova in adaptacija prostorov v stano
vanjskih in drugih gospodarskih objektih, namenjenih za po
slovno dejavnost, 
- nakup nove opreme in generalna obnova obstoječe opreme 
za proizvodnjo, * 
- uvajanje sodobnih tehnologij. 

3) Prednost pri izboru bodo imele naslednje dejavnosti: 
- proizvodnja in proizvodne dejavnosti, 
- gostinska dejavnost (izključno ponudba hrane in prenočišč), 
- popravila izdelkov široke porabe, 
- dejavnost zdravstva in socialnega varstva, 
- druge dejavnosti, ki jih komisija oceni kot perspektivne za 
razvoj gospodarstva v občini. 

4) Za sredstva za razvoj lahko zaprosijo naslednji prosilci: 
- podjetniki posamezniki, 
- obrtniki, fizične osebe, 
- podjetja v zasebni in mešani lastnini z do 20 zaposlenimi, 
- občani, ki so pri pristojnem občinskem upravnem organu 
vložili zahtevo za izdajo dovoljenja o izpolnjevanju pogojev 
oziroma na pristojnem sodišču priglasitev za vpis v sodni 
register, da izpolnjujejo pogoje za pridobitev dovoljenja. Sedež 
firme in poslovni prostori morajo biti na območju občine Krško. 

5) Višina subvencioniranja obrestne mere znaša do polovice real
ne obrestne mere poslovne banke ali druge finančne institucije, 
pri čemer realna obrestna mera (r) ne sme presegati 13%. 

6) Doba vračanja posojila ne sme biti daljša od 5 (pet) let. 
7) Razpis za pridobitev sredstev po tem razpisu traja do 

27.10.1995. 
8) Vloge za subvencioniranje obrestne mere s prilogami vložijo 

interesenti na naslov: OBČINA KRŠKO, Oddelek za gospodar
ske dejavnosti, Krško, CKŽ 14 (informacije na tel.štev.: 22 
-771 int. 293 ali osebno v sobi št. 212). 
Nepopolnih vlog ne bomo upoštevali. 

9) Prosilec mora k vlogi priložiti še naslednjo dokumentacijo: 
- poslovni načrt ali investicijski program, iz katerega so razvid
ni viri financiranja investicije, kjer mora biti najmanj: 
- 30 % lastnih sredstev predračunske vrednosti investicije, 
če je investicija namenjena za novo enoto malega gospodar
stva, 
- 50 % lastnih sredstev predračunske vrednosti investicije, 
če je investicija namenjena v širitev dejavnosti, 
- sklep oziroma pogodbo z banko ali drugo finančno organi
zacijo, 
- amortizacijski načrt o odplačevanju kredita in realnih obresti. 

10) Župan občine Krško bo na osnovi predloga komisije za do
deljevanje posojil sprejel sklep o dodelitvi sredstev za sub
vencioniranje realne obrestne mere v 30 dneh po dnevu 
poteka roka za vložitev vlog. Sklep o dodelitvi posojila bo 
posredovan prosilcem najkasneje v roku 8 dni po odločitvi. 
Sredstva za subvencioniranje obrestne mere se odobrijo 
samo za nova posojila. 

11) Za subvencioniranje obrestne mere se med upravičencem, 
županom in finančno institucijo sklene pogodba. V pogodbi 
se določi, da prosilec najprej poravna svoje obveznosti, glav
nico in obresti kreditodajalcu, ki ga je kreditiral. Na zahtevo 
kreditojemalca se na podlagi dokazil o obračunu in plačilu 
obresti povrne prosilcu subvencionirani del obresti. 

12) V primeru nenamenske porabe posojila mora prejemnik sred
stev za razvoj v celoti vrniti prejeta sredstva skladno s skle
njeno pogodbo. 

Ž u p a n : 
Danilo SITER 

^ ^ ^ 
^ " ^ 

Valantičevo17, 
68000 Novo mesto 
Telefon:+386 68/23174, 
323 300 
Telefax: +386 68/342 094 

Čas oddajanja: 
Ob sobotah oddaja
mo doktor nas bost* 
k l ical i . 
Vsak dan oddajamo 
mod 5 . 3 0 in 2 4 . 0 0 
uro. 

!HRVATSKO 
ZAGORJE 

TEL.: 049/370-31 S, 370-
561, 371-2S5 

FAX: 049/372-06« 

PODATKI O PROPAGAN
DNEM OGLAŠEVANJU SO 

DOSEGLJIVI NA UREDNIŠTVU 
NAŠEGA GLASA. 

STUDIO BREŽICE 
jmim 

CENTER ZA SOCIALNO DELO KRŠKO 
Varstveno-delovni centerLeskovec pri Krškem 

VABILO DRUŽINAH K SODELOVANJU 
Varstveno-delovni center Leskovec nudi varstvo in zaposlitev 
26 odraslim osebam z motnjo v duševnem razvoju. Varovanci 
prihajajo v VDC vsak dan razen sobote in nedelje, in sicer od 
6. do 14. ure, potem pa se vračajo v svoje domove, k staršem 
oz. skrbnikom. 
Že dlje časa tečejo aktivnosti za začetek programa celodnev
nega (domskega) varstva, vendar Ministrstvo za delo, družino 
in socialne zadeve še ni dalo odgovora na naše zahteve. 
Pogosto se srečujemo s problemom varstva, ko starši nenado
ma zbolijo in morajo v bolnišnico oz. zdravilišče, na daljša 
potovanja, ki so za nekatere varovance prenaporna itd. 
Zato prosimo družine ali posameznike, ki bi bili v takšnih pri
merih pripravljeni sprejeti v varstvo za določen čas odrasle 
osebe z motnjo v duševnem razvoju, da se obrnejo na Varstve
no- delovni center Leskovec, kjer vam bomo posredovali po
drobnejše informacije (tel. 0608/32-279). 
Vljudno vabljeni k sodelovanju. 

MALI OGLASI 
Most d.o.o., šola tu j ih 
jezikov, razpisuje za 
odrasle začetni in nada
ljevalni tečaj nemškega 
jezika, na različnih stop
njah pa osvežilni tečaj an
gleškega jezika. Razen 
tega bodo imeti tečaj an
gleškega jezika za osmo-
šolce z ameriško profe
sorico (na ti ve speaker) 
poleg začetnega tečaja 
angleškega in nemškega 
jezika za otroke 2. in 3. 
razredov. 
Zainteresirani dobite po
drobnejše informacije na 
tel. š t 31 -109 popoldne in 
zvečer ter ob torkih in 
četrtkih tudi dopoldne. 

Prodam VW hrošč, črne 
barve, letnik 1976. Gume so 
nove, motor brezhiben. Tel.: 
62-070. 
Prodam hišo z vrtom (9,5 
arov), ni dograjena. Žadovi-
nek 16 A. TeL: 34-677. 
Pudle apricot, stare dva 
meseca, prodam prijaznim 
ljudem. Tel.: 31-597. 

Iščemo starejšo gospo, ki b i 
hotela skrbeti za našo mamo 
v njeni hiši. Tel.: 57-108 (vsak 
dan po 19. uri). 
Prodam rabljeno kuhinjo, 
zelene barve, dolgo 3m, zra
ven prodam tudi hladilnik. 
Cena po dogovoru. Tet.: 
0608/31-462 

^[ffiS^flsS 

Naročam 

na naslov: 

(poln naslov 

Telefon: 

Kraj, datum: 

Časopis za Posavje in okolico 
Uredništvo: CKŽ 23, 68270 Krško 

izvod(ov) Našega glasa. Pošljite mi ga (jih) 

n podatki o naročniku, pravni ali fizični osebi) 

(podpis naročnika in žig) 

FILMSKI SPORED 

"Kino servis" Brežice 
20., 21. in 22. IX. ob 20. uri: 
ZBOGOM SINKO, drama 
21., 22. IX. ob 18. uri in 23., 
24. IX. ob 18. (n 20. uri: LEON, 
akcijski 
25. in 26. IX. ob 18. in 20. uri: 
CASPER (dts), komedija 
(dtsj - DIGITAL SOUND 

Kulturni dom Krško 
21. , 23. IX. ob 18. uri in 22. 
IX. Ob 20. uri: ROB RO Y, zgo-
dovinsko-avanturistični 

Kino Kostanjevica 
23. IX. ob 21. uri: PODLI 
FANTJE, akcijska komedija 
24. IX. ob 20. uri: KARLITOV 
ZAKON, gangstrski 

Kino Šentjernej 
22. IX. ob 20. in 22. uri: POD
LI FANTJE, akcijska kome
dija 

TELEVIZIJA NOVO MESTO | J 

»II 
s Trdinovega vrha 

na kanalu 

vsak ponedeljek ob 18. uri 
OTROŠKA ODDAJA 

in po NOVICAH 
ŠPORTNI PREGLED 

vsak torek ob 20. uri 
CELOVEČERNI FILM 

in NOVICE ob 21.30 

vsako soboto 
tedenski pregled 

OD SOBOTE DO SOBOTE 
in 

m l a d i n s k a oddaja 
N K C T V 

v s a h d a n 
ob 19. in 21. uri 

NOVICE 

Pričakovanje 
bogate jeseni 

ŽIVLJENJSKI KROG 
Rentna zavarovanja 

Zavarovalnice Triglav 

Pomislite, kako lepo je nač
rtovati prihodnost. Potovanja, 
trenutke sprostitve, konjičke, 
za katere danes nimate časa. 
Pomislite tudi, kako lepo je, 
če veste, da se vam lahko vse 
želje uresničijo - z eno samo, 
premišljeno odločitvijo. 

Življenjski krog Zavarovalnice Triglav vam ponuja prav takšno 
možnost - odločitev za eno izmed rentnih zavarovanj. Rentno 
zavarovanje pomeni premišljeno naložbo v bodočo socialno var
nost, ki jo načrtujemo glede na pričakovane potrebe in sedanje 
plačilne zmožnosti; rentno zavarovanje je torej kapital, vložen v 
pričakovanje varne in bogate prihodnosti. Z njim si lahko že danes 
zagotovite dodatno pokojnino, ki jo boste prejemali vse do konca 
življenja, kar je še posebej pomembno sedaj, ko pričakujemo 
spremembe pokojninskega zavarovanja. Z rentnim zavarovanjem 
je primerna dodatna pokojnina zagotovljena. 
V osnovi ločimo dve obliki rentnega zavarovanja: v prvem primeru 
je premija vplačana v enkratnem znesku, v drugem pa zavarovanec 
plačuje premijo v rednih mesečnih obrokih, pri čemer je njena 
višina odvisna od starosti in spola zavarovanca, od vrste nevarno
sti, ki jih zavaruje rentno zavarovanje, ter od dolžine obdobja, v 
katerem se plačuje premija (najmanj 10 in največ 40 let). V primeru 

smrti zavarovanca med plačevanjem mesečne zavarovalne premi
je izplača zavarovalnica dogovorjeno zavarovalno vsoto upravi
čencu, ki ga je določil zavarovanec. 
Po izteku zavarovalnega obdobja začnejo pritekati izplačila zava
rovalnice (oziroma renta) v rednih mesečnih obrokih do zavarovan
čeve smrti, vendar v nobenem primeru ne manj kot 10 let: če je 
zavarovanec rento prejemal manj kot 10 let, je do nje po njegovi 
smrti do izteka desetletnega obdobja upravičena oseba, ki jo je 
zavarovanec določil v svoji polici. Tudi to zavarovanje je mogoče 
skleniti v tolarski protivrenosti tuje valute. 
Renta v zavarovalni dobi (torej v času plačevanja premij) za zava
rovanca ni mrtev kapital, saj je mogoče polico rentnega zavarova
nja zastaviti, pod določenimi pogoji pa je to zavarovanje mogoče 
tudi odkupiti. To pomeni, da zavarovanje predčasno preneha, 
zavarovalnica pa zavarovancu izplača določeno vsoto. 
Zavarovalnica s sredstvi, zbranimi na račun rentnih zavarovanj, 
ustvarja dobiček, ki je bil v zadnjih letih v celoti namenjen zavaro
vancem. Ta dobiček se pri rentnem zavarovanju lahko izplača na 
dva načina: naenkrat ob prvi renti ali v obliki povečane mesečne 
rente. 
Pri rentnih zavarovanjih je še posebej pomembno, pri kako dobriij 
in trdni zavarovalnici ste zavarovanje sklenili. Že sama zakonodaja 
skrbi za varnost takšnih zavarovanj, saj zavarovalnici nalaga vajjno 
investicijsko politiko, poleg tega pa se vsa sredstva rentnih zava
rovanj vodijo na posebnem računu zavarovalnice, s katerega ni 
mogoče pokrivati izgub drugih zavarovalnih vrst in ki tudi v primeru 
stečaja ne zapade v stečajno maso. Vseeno pa lahko trdimo, da 
je za sklenitev rentnega zavarovanja najbolje izbrati močno in 

trdno zavarovalnico z dolgo tradicijo, kakršna je Zavarovalnica 
Triglav. 
Primer 1: 
Ste moški, star 35 let, in,želite prejemati dosmrtno mesečno rento 
500 DEM tolarske protivrednosti od svojega 63 leta starosti dalje. 
Mesečna premija rentnega zavarovanja znaša 176 DEM, plačevali 
pa jo boste 28 let. V primeru smrti med plačevanjem premije bo 
zavarovalnica izplačala upravičencu, ki ste ga določili, vsoto v 
višini 74.489 DEM v tolarski protivrednosti. 
Primer 2: 
Ste ženska, stara 30 let, in želite prejemati dosmrtno mesečno 
rento v višini 500 DEM tolarske protivrednosti od svojega 60 leta 
starosti dalje. Mesečna premija za takšno zavarovanje znaša 195 
DEM, plačevali pa jo boste 30 let. V primeru smrti med plačevanjem 
premije bo zavarovalnica izplačala upravičencu, ki ste ga določili, 
93.787 DEM zavarovalne vsote. 
P>imer 3: 
Ste moški, star 45 let, in želite prejemati mesečno rento v višini 
300 DEM vse do smrti (renta se v vsakem primeru izplačuje najmanj 
10 let). Za to vrsto rentnega zavarovanja boste vplačali zavarovalno 
premijo v enkratnem znesku v višini 60.860 DEM v tolarski proti
vrednosti. 

Za vse dodatne informacije o zavarovanjih Življenjskega kroga 
Zavarovalnice Triglav se lahko obrnete na Zavarovalnico Triglav 
d.d., Območna enota Krško, Trg Matije Gubca 3, 68270 Krško. 
Tel.: 0608/21-385; n.c. 21-892. Fax: 0608/22-135. 
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Brezposelnost -»nočna mera rin k r u t a resničnost 
Za marsikoga bo obdobje osamosvajanja Slovenije in tranzi-

cije naše družbe za vselej ostalo zapisano v spominu z anim 
samim izrazom: brezposelnost. V spopadu med različnimi frak
cijami in stopnjami liberalizma, socialne demokracije in social
nosti so podjetja, nekdanji ponos in vlečni konji gospodarstva 
letela v franže, žrtev pa je bil vselej navadni človek. 

Rezultat? "Na cesti" so zaključili svojo delovno in strokovno ka
riero tako strokovnjaki kot mojstri in priučeni delavci. V Posavju je 
bilo do konca letošnjega avgusta 4.576 brezposelnih in v tem številu 
narašča delež oseb brez strokovne izobrazbe. Ob dotoku mladih 
z izobrazbo ta skupina postopoma izgublja možnost za pridobitev 
dela, vsaj približno enakovrednega tistemu, ki so ga izgubili. Če 
upoštevamo trditve psihologov in sociologov o tem, da je treba pri 
človeku ohranjati tako delovno kondicijo kot voljo do aktivnega dela 
in stik s stroko, lahko brez veliko modrovanja ugotovimo, da se ta 
skupina počasi spreminja v družbeno usedlino. Med njimi so žal 
tudi mladi! Ali se kdo sploh dovolj zaveda^kolikšno breme pomeni 
za aktivno prebivalstvo tolikšna prisilno pasivizirana populacija, ki 
jo je na nedavnem protestnem shodu senovski rudar opisa: "Fotr 
pjanc, mat vesekaj, utroc pa pu svoje!" 

K zgoraj zapisanemu številu brezposelnih kaže prišteti še priča
kovani priliv letošnje "bere" okrog 900 mladih, ki so zaključili šolanje 
in se bodo uvrstili med iskalce prve zaposlitve. Rss se je nekako 
polegel plaz stečajev v velikih družbenih podjetjih, a bliža se zaklju
ček procesa lastninjenja in novi lastniki bodo skušali doseči čim 
cenejšo proizvodnjo v svojih podjetjih. Tudi če se lotijo posodablja
nja proizvodne opreme, bo to pomenilo dodatno odpuščanje. Kar 
pa zadeva obstoječa podjetja: težave pričakujejo pri kovinarjih v 
vseh treh občinah, v gradbeništvu, rudarstvu, delu tekstilne industri
je... Nisem nameraval samo malati vraga na steno, saj je ob zgoraj 
zapisanem treba priznati, da imajo težave tudi tisti, ki iščejo delavce. 
Teh namreč ni malo, le delavcev ne dobijo. Pa ne mislim samo na 
gradbeništvo, kmetijstvo, kovinarje... Tudi Naš glas se je kar dobro 
zaganjal, preden je sestavil uporabno ekipo. Zato je lahko edino 
vsaj za silo pametno sporočilo tega besedila to, da je težko biti 
pameten. Ostalo naj povedo naši anketiranci, (ika) 

Bojan Kostevc iz Sevnice: "Realno je 
brezposelnih še veliko več, kot pa to ka
žejo statistični podatki. Mislim, da je že 
tudi velika večina zaposlenih v eksisten
cialni stiski, kar se nekako potrjuje vsak 
dan, zato si nikakor ne morem predstav
ljati, kako je tistim, ki zaposlitve nimajo, 
imajo pa morda tudi družino in otroke. 
Zaradi mnogih odpuščanj delavcev, ste
čajev in drugih oblik uničevanja naših po
djetij, pa so po mojem mnenju najbolj pri
zadeti delavci v starosti od 45 do 55 let, 
čeprav je brez zaposlitve in brez prave 
perspektive tudi veliko mladih." 

Mirko Avsenak ml. rezkalec brez za
poslitve iz Brestanice: "Po uničenju 
SOP-a sem tako kot vsi drugi ostal brez 
dela, brez dohodkov in prave perspektive. 
Delo je danes zelo težko najti, saj je brez
poselnih veliko kovinarjev v naši regiji. 
Delo dobiš samo, če imaš dobre zveze ali 
pravo barvo. V SOP-u smo delavci ustva
rili veliko premoženja, ki sedaj leži neizko
riščeno v lasti države, delavci pa nimamo 
nič od tega. Ko slišim, o kakšnih odprav
ninah se pogovarjajo nekateri, mi postane 
slabo, saj na drugi strani delavci dobivamo 
samo gole knjižice in nikogar ne briga, 
kako bomo preživeli." 

Anica Klemenčič, brezposelna iz Pri-
lip pri Brežicah: "Delala sem v nekdanji 
Kovinarski Krško, sedaj pa sem že pet let 
doma, saj so takrat kot tehnološke viške 
odpustili 170 ljudi, od tega kar precej in
validov, ki pa so jih morali po zakonu vzeti 
nazaj. Smo 4-članska družina in živimo le 
od moževe plače, ki pa služi zgolj za 
osnovne življenjske potrebe. Po poklicu 
sem administratorka. Zaposlitev iščem 
vseskozi, vendar žal brezuspešno, saj se 
v današnji družbi zaposlitev dobi le še 
preko vez in poznanstev. Osebno sem pri
pravljena poprijeti za kakršno koli delo. 
Brezposelnost vsakega posameznika pa 
vpliva na psihično počutje, zato je v naši 
družbi toliko kriminala in nasilja." 

Iztok Bizjak, bivši vodja oddelka elek
tronike v Iskri Kostanjevica: "23 let sem 
delal v Iskri, vendar sem sedaj doma, saj 
mi je kot tehnološkemu višku konec maja 
prenehalo delovno razmerje. Osebno sem 
bil nekaterim na poti, saj mi nihče ne more 
očitati, da nisem izpolnjeval delovnih ob
veznosti ali da sem jih izkoriščal v privatne 
namene. Sem edini brezposelni v družini. 
V našem mestu ne vidim nobene perspek
tive za zaposlitev, saj je samo v Iskri izgu
bilo delo okrog 130 delavcev zaradi vsem 
znanih vzrokov. Zaenkrat še ni pravega 
odraza moje brezposelnosti, verjetno pa 
se bo to kmalu korenito poznalo." 

1 

Republiški zavod za zaposlovanje od 1. junija letos sofinan
cira pripravništvo le delodajalcem, ki zaposlijo nezaposlenega 
iskalca prve zaposlitve in ki je na zavodu prijavljen več kot eno 
leto (prej tri mesece). To pomeni, da bo moralo preko dvajset 
tisoč mladih Slovencev za eno leto v "čakalnico" za pripravni
štvo. 

V 

ei Tel.: 0608/62-905,62-906 
Cesta svobode 37, Brežice 

Xbun* d.o.o. 

Jožica Traven iz Sevnice: "Morda se 
je treba najprej vprašati, zakaj je do tako 
visokega števila brezposelnih sploh pri
šlo? Koga in kako so v preteklosti zapo
slovali? Danes pa je zadeva že tako resna, 
da jo je potrebno resno obravnavati. Nika
kor ne podpiram takšnega načina reševa
nja brezposelnosti, ki omogoča mnogim 
tudi zavrnitev ponujenega razpisanega 
prostega delovnega mesta. Pri sto tisoč 
in več brezposelnih taki te zaščite ne bi 
smeli imeti. Se pa še kako zavedam, kaj 
pomeni biti brez službe in dela, sploh, če 
si voljan delati." 

Savaprojekt Krško lokalni skupnosti predstavil 
izdelani program zapiranja Rudnika Senovo 

Krško, 14. septembra - V 
Savaprojektu so končali z iz
delavo programa zapiranja 
Rudnika Senovo. Ob uspe
šnem zaključku so se odločili, 
da ga skupaj z naročnikom 
RRPS predstavi predstavni
kom lokalne skupnosti. 

Na splošno je o opravljenem 
delu spregovoril direktor Sava-
projekta Peter Žigante in pozval 
posamezne izvajalce, da pred
stavijo svoje delo. Ante Drmič, 
vodja projekta, je obrazložil 
osnove in način dela skupine, ki 
jo je vodil. Program, ki so ga 
izdelali, je sestavljen iz treh de
lov: tehničnega, kadrovsko- so
cialnega in ekonomsko finan
čnega. Program so pripravili po 
naročilu in s sodelovanjem 
RRPS, katerega strokovnjaki so 
izdelali tehnični del načrta. 
Osnova je bil v sprejem zakona 
za zagotavljanje sredstev za 
zaprtje rudnikov Kanižarica, Se
novo in Zagorje. 

Tehnični del ureja fizično zapi
ranje rudnika in zajema proble
matiko zaprtja jame, sanacijo 
površin in uporabo obstoječih 

objektov. Predvideva potrebno 
število delavcev, ki bodo ostali 
na zapiralnih delih. Predvidevajo 
tako tehnologijo zaprtja, ki ne bo 
ogrožalo ljudi in živali, ob tem 
pa bodo obdržali vse objekte, ki 
se dajo kakor koli koristno upo
rabiti. Predvideli so tudi sprem
ljanje uspešnosti zaprtja, ki ga 
bodo bodo kontrolirali do leta 
2005. Kadrovsko-socialni del 
ureja problematiko presežnih 

W/ 
POOBLAŠČENI ZASTOPNIK ZA 

mobitel 
ŠENTJERNEJ 
k Šmarje 13 

^068/81-118 

P.ENOV0 
ljubljanska c, 27 
068/323-000 

delavcev. Predvidevajo dva na
čina reševanja, na pasivni (upo
kojevanje pod ugodnimi pogoji 
dokup delovne dobe, redne 
upokojitve, sporazumno prene
hanje delovne dobe) in aktivni 
način (prezaposlovanje, prekva
lifikacije in samozaposlovanje). 
Skozi pasivno obliko bo moč re
šiti 112 delavcev, za 193 pa je 
potrebno zagotoviti nova delov
na mesta. Evidentiranih imajo 
121 možnih prezaposlitev v 
sklopu predloženih prijav z us
treznimi programi. Ekonomsko-
finančni del sledi prvima dvema 
in ju podpira. Uspešnost celot
nega programa je v celoti odvi
sna od dotoka predvidenega 
denarja. Za zapiranje Rudnika 
Senovo so predvideli skoraj 8 
milijard SIT. Ob tem pa predla
gajo tudi formiranje nekakšnega 
razvojnega oddelka, ki bo skrbel 
za izpeljavo in razvoj nadomes
tnih programov, med katerimi 
mora biti tudi nekaj nosilnih. 

Pripravljeni program je prvi tak 
program, ostali rudniki jih še 
niso izdelali. Dobiva dobre oce
ne, še posebno visoko ga je 

ocenil naročnik, ki je za oceno 
tudi najbolj pristojen. 

V razpravo so se vključili: žu
pan Danilo Siter, novoimenovani 
direktor Herman Kunej, Silvo 
Gorenc OS, Valentin Dvojmoč 
GZ in predstavniki naročnika. V 
razpravi je padlo še marsikatero 
modro vprašanje in nasvet, ki 
lahko pomaga pri razrešitvi tega 
hudega problema. Enotni so si 
bili v tudi v tem, da mora Senovo 
dobiti nadomestna delovna me
sta in da ne sme deliti usode 
mnogih mest in naselij, ko so z 
odhodom rudarjev propadla. 
(Toni) 

Z obratovanjem bo 
pričela zasebna 
zobna ambulanta 
BORIS FEKONJA 

dr. stom. 
Informacije na 

telefon: 21-300, 
33-986, 31-685. 

Ob kofetku 

Voditelj-novinar, gimnastični trener in čarodej v eni osebi 

Brežičana Renata Zorka 
mnogi poznajo le kot voditelja 
programa na brežiškem radiu, 
športnega novinarja in vodite
lja vse bolj priljubljene radij
ske oddaje Radio čao-bao. 
Renato, ki je že zakorakal v 
trideseta leta oz. natančneje v 

kristusovo leto, pa je znan tudi 
na dveh "neradijskih" področ
jih. Veselje do športa ga je pri
peljalo v gimnastične vode, v 
študentskih letih pa se je nav
dušil tudi nad čarodejstvom. 

Naš novinarski kolega Renato 
Zorko je povezan z brežiškim ra
diem že sedem let. Najprej je bil 
honorarni sodelavec za športno 
področje, kasneje pa je na Od
delku za kulturo govora pri Ra
diu Slovenija opravil interno izo
braževanje ter pridobil naziv vo
ditelja - novinarja, ki mu je po
magal k redni zaposlitvi. Sedaj 
je tudi športni urednik, leteči po
ročevalec, pohvali pa se lahko 
tudi z oddajo Radio čao-bao, ki 
jo vodi že dve leti. Namenjena 
je predvsem poslušalcem, ki 
imajo radi nagradne igre, glas
bene želje ter "čvekanje odtrga
nega voditelja". 

Res je, da ti delo na radiu 
vzame ogromno prostega ča
sa, vendar te mnogi poznamo 

kot gimnastičnega trenerja 
Gym Raina. Kdaj si se navdušil 
nad tovrstnim športom? 

"Že v prvem razredu osnovne 
šole sem se včlanil v takratni 
TVD Partizan in treniral gimna
stiko vse do zaključka osemlet
ke. V gimnazijskih letih sem pre
šel na atletiko, ki sem jo v času 
študija opustil." 

Po vrnitvi s fakultete je Zorko 
treniral deklice v takratnem Par
tizanu, v tem času pa je na Fa
kulteti za šport pri prof. Boljko-
viču opravil izpit za amaterskega 
trenerja ženske športne gimna
stike, lani pa je pridobil tudi na
ziv amaterskega trenerja I. raz
reda. Sedaj vodi gimnastični 
klub Gym Rain, in to kar uspe
šno. 

"Čarodejstvo je bilo moja želja 
že od mladih nog. Vendar pa se 
je začelo leta 1983, ko sem v 
Ljubljani spoznal slovenskega 
čarodeja Marjana Drofenika in 
pri njem kupil prve pripomočke 

za čaranje," se Renato spominja 
svojih začetkov čarodejstva. 
"Dve leti sem se s pripomočki 
malo poigraval, leta 1984 pa 
sem si ogledal prvo mednarod
no srečanje čarodejev, bil nav
dušen in se dobesedno zastru
pil, posledica tega pa je bila, da 
sem zabredel v resne čarodej-
ske (iluzionistične) vode." 

V naslednjih letih je čarodej 
Renato tudi sam sodeloval na 
mednarodnih srečanjih čarode
jev v tekmovalnem programu 
manipulacija, in sicer v točki z 
žogicami. Ker pa je ta hobi izred
no drag, ni več sledil novostim 
na področju in se ni več udele
ževal srečanj. Sedaj nastopa le 
še priložnostno - za dobro dru
žbo, saj še vedno hrani okoli 
1.500 različnih trikov, ki jih z ve
seljem pokaže. Nekaj jih je poka
zal tudi nam. 

Kako lahko združuješ tri 
povsem različna področja, ki 
so že nekaj let sestavni del 

tvojega življenja? 
"V službo pač moraš hoditi. 

Ko začneš delati na radiu, si z 
njim dobesedno oženjen. Slu
žbo opravim po svojih najboljših 
zmožnostih in če popoldne ni 
tega ali onega (tiskovne konfe

rence, poročanj s terena...), pre
živim prosti čas na treningu s 
svojimi telovadkami. Za čarodej
stvo pa mi časa zmanjkuje, ven
dar se včasih le spomnim pripo
močkov in komu pokažem kak
šen trik." (Galex) 

Renato Zorko v pogovoru z Alfijem Nipičem na prvem brežiškem 
novoletnem sejmu leta 1993 


